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Nad dopisy čtenářů

Milé čtenářky, milí čtenáři, 
čas rychle plyne. Jako voda v řece. Jako divocí koně. 
Blíží se konec roku 2023. Mnozí z nás budou v závě-
ru roku bilancovat. Co se podařilo, co nás čeká. Co 
se nepodařilo. Proč něco dopadlo jinak, než jsme si 
přáli. V naší obci se toho podařilo hodně. Na všech 
stranách, v různých oblastech. Od investic až po bo-
hatý společenský život. Nová silnice, oprava hřiště, 
parkoviště, další oddělení ve školce, výsadba zeleně …  
To vidíme na vlastní oči. Zahrádkářské trhy, oslava 
hasičů, Aloiské hody, Gulášfest, akce pro děti, promí-
tání filmů, divadelní představení, sportovní utkání ... 
Na naše Otnice jsem byla opravdu hrdá 28. září. Ten 
den se u nás v Otnicích uskutečnilo vyhodnocení regio- 
nální cykloakce „Za poznáním svého regionu“. Tato 
velká akce dopadla víc než výborně. Do příprav a rea- 
lizace se pod vedením starosty a místostarosty zapoji-
li všichni – od zaměstnanců obce přes Sokoly, hasiče, 
zastupitele až po Blonďáky a zpěvačky z KOSu. Areál 
u školy doslova praskal ve švech. Třešničkou na dor-
tu bylo krásné slunečné počasí. Ale  hlavně. Všichni 
účastníci byli u nás nesmírně spokojení, chválili naši 
krásnou obec, usměvavé lidi, byli nadšení z pohodové 
atmosféry, kterou v Otnicích máme. 

Za dveřmi jsou Vánoce. Věřím, že v každém z nás 
se právě v tento čas probouzí to dobré. I když Vánoce 
mají pro každého z nás jiný význam. Každý z nás tyto 
nejkrásnější svátky roku prožívá jinak. Vánoce jsou 
zahaleny tajemstvím, jedinečností a  jsou neodděli-
telnou součástí našeho života. Přejeme vám i vašim 
blízkým krásné a spokojené prožití vánočních svátků. 
Zdraví, štěstí a hodně radosti v novém roce 2024.

Jitka Bublová  
za celou redakci Otnického zpravodaje

Vánoce 2023
Až svět ponoří se do úžasu,  
že lidstvu se Láska zrodila,  
až hvězda největšího jasu, 
vzplane fortissimem Glória,  
až zem pokorně přijme bílou něhu,  
jež snáší se k nám ve vločkách sněhu,  
až hlahol svátečních zvonů 
přinese pokoj do každého domu,  
až zažaté svíce nocí zazáří,  
až růže štěstí rozkvetou dětem na tvářích,  
až pastýři klesnou na kolena,  
by odevzdali svoje dary,  
v tom horském kraji,  
mírem oslovená,  
té tiché kráse  
se budu těšit s Vámi… 
 Marie Jakubčáková
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Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	se	zbudováním	parkovacího	stání	před	RD	

v	ulici	Pančava	č.p.	152,	na	pozemcích	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	606,	
611/2	v	k.	ú.	Otnice.

10.	Žádost	o	dlouhodobý	pronájem	pozemku	–	Křivánková	Radka:
	 Zastupitelstvo	 vzalo	 na	 vědomí	 žádost	 paní	Radky	Křivánkové,	Otnice,	

o	 dlouhodobý	 pronájem	 či	 svěření	 do	 péče	 části	 obecního	 pozemku	
parc.	č.	343/3	v	k.	ú.	Otnice,	navazující	na	pozemek	ve	vlastnictví	žada-
telky	parc.	č.	41	v	k.	ú.	Otnice,	který	užívá	jako	zahradu.	Zastupitelstvo	se	
tímto	bodem	bude	zabývat	na	dalším	zasedání	 zastupitelstva	obce,	po	
obdržení	 informací	od	vlastníka	sousedního	pozemku	parc.	č.	42	v	k.	ú.	
Otnice.

11.	Nájemní	dům	pro	seniory	–	prodej	pozemků	Mirror	CZ,	spol.	s	 r.	o.	
Brno:

	 Zastupitelé	projednali	prodej	pozemků	na	výstavbu	Nájemního	domu	pro	
seniory,	které	 jsou	ve	vlastnictví	obce,	parc.	č.	3498,	3503,	3504,	3510,	
3511,	 3512,	 3513,	 3514,	 3515,	 3516,	 3517,	 3518,	 3519,	 3520,	 6597	–	
orná	půda,	vše	v	k.	ú.	Otnice,	o	celkové	výměře	10	757	m²,	za	cenu	100,–	
Kč/m²,	společnosti	Mirror	CZ	spol.	s	 r.	o.	Brno.	Záměr	prodeje	pozemků	
za	 stanovených	 podmínek	 byl	 zveřejněn	 na	 úřední	 desce	 od	 3.	 9.	 do	
18.	9.	2023.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	prodej	pozemků	na	výstavbu	Nájemního	domu	

pro	 seniory	 parc.	č.	 3498,	 3503,	 3504,	 3510,	 3511,	 3512,	 3513,	 3514,	
3515,	3516,	3517,	3518,	3519,	3520,	6597,	vše	v	k.	ú.	Otnice,	o	celkové	
výměře	10	757	m²,	za	cenu	100,–	Kč/m²	společnosti	Mirror	CZ	spol.	s	r.	o.	
Brno.	Kupní	smlouva	bude	podepsána	po	uzavření	a	podpisu	„Smlouvy	
o	spolupráci“	se	společností	Mirror	CZ	spol.	s	r.	o.	Brno.

12.	Prodej	pozemku	parc.	č.	1193/2	–	Luděk	Kočárník:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Kupní	smlouvy	prodeje	pozemku	ve	vlast-

nictví	obce	parc.	č.	1193/2	v	k.	ú.	Otnice,	ostatní	plocha,	neplodná	půda,	
o	výměře	21	m²,	panu	Luďkovi	Kočárníkovi,	Otnice,	za	cenu	100	Kč/m².	
Záměr	prodeje	pozemku	ve	vlastnictví	obce	byl	zveřejněn	na	úřední	desce	
od	1.	9.	do	16.	9.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	prodej	pozemku	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	1193/2	

v	k.	ú.	Otnice,	ostatní	plocha,	neplodná	půda,	o	výměře	21	m²,	panu	Luď-
kovi	Kočárníkovi,	Otnice,	za	cenu	100	Kč/m².

13.	Prodej	pozemku	parc.	č.	514/2	v	k.	ú.	Otnice	–	Zdeněk	Hudeček:
	 Zastupitelé	 projednali	 návrh	Kupní	 smlouvy	mezi	 obcí	Otnice	 a	 panem	

Zdeňkem	 Hudečkem	 Otnice,	 na	 prodej	 pozemku	 ve	 vlastnictví	 obce	
parc.	č.	514/2	v	k.	ú.	Otnice	o	výměře	52	m²,	za	cenu	100,–	Kč/m²,	dle	roz-
dělovacího	geometrického	plánu	č.	942-79/2023.	Záměr	prodeje	pozemku	
byl	zveřejněn	na	úřední	desce	od	1.	9.	do	16.	9.	2023.	

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	schvalujeprodej	pozemku	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	514/2	

v	k.	ú.	Otnice,	o	výměře	52	m²,	panu	Zdeňku	Hudečkovi,	Otnice,	za	cenu	
100,–	Kč/m²,	dle	rozdělovacího	geometrického	plánu	č.	942-79/2023.

14.	Žádost	o	stanovisko	obce	–	Stavby	a	projekty	Zrebný,	s.r.o.:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	od	společnosti	Stavby	a	projekty	Zreb-

ný,	s.r.o.	Slavkov	u	Brna,	zastupující	stavebníky	Bc.	Kateřinu	Krejčovou	
a	Jiřího	Nunváře	Otnice,	o	stanovisko	obce	a	jako	vlastníka	sousedního	
pozemku	parc.	č.	 586/1	 v	 k.	ú.	Otnice	o	 souhlas	 se	 stavbou„Garáž	 k.	ú.	
Otnice,	parc.	č.	1159	–	dodatečné	povolení“	na	pozemcích	parc.	č.	1159,	
586/1,	601	v	k.	ú.	Otnice.	Vyjádření	obce	bude	sloužit	 jako	podklad	pro	
dodatečné	povolení	stavby	garáže.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	nemá	námitek	k	předložené	projektové	dokumentaci	

a	souhlasí	se	stavbou	„Garáž	k.	ú.	Otnice,	parc.	č.	1159	–	dodatečné	po-
volení“	na	pozemcích	parc.	č.	1159,	586/1,	601	v	k.	ú.	Otnice.

18. 9. 2023 

4.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Ivo	Petlák,	Hodějice	–	rozhodnutí	o	udělení	souhlasu	k	vrtům	pro	využívá-
ní	energetického	potenciálu	podzemních	vod,	z	nichž	se	neodebírá	nebo	
nečerpá	podzemní	voda	v	rámci	„Umístění	7	vrtů	pro	tepelná	čerpadla“	na	
pozemku	parc.	č.	39	v	k.	ú.	Otnice.

b)	 Obec	Otnice	–	oznámení	o	provedení	závěrečné	kontrolní	prohlídky	stav-
by	 „Komunikace	Hudeček“	 na	pozemcích	parc.	č.	 442,	 479,	 516/2,	 523	
v	k.	ú.	Otnice.	Kontrolní	prohlídka	se	bude	konat	dne	19.	9.	2023	v	9	hod.	
na	místě	stavby.

c)	 Manželé	 Balonovi,	Otnice	 –	 výzva	 k	 součinnosti	 při	 kontrolní	 prohlídce	
ohlášené	dokončené	stavby	„Stavební	úpravy	rodinného	domu	č.p.	414,	
Otnice“,	na	pozemku	parc.	č.	203	v	k.	ú.	Otnice,	dne	26.	9.	2023	v	8:30	hod.	
na	místě	stavby.

5.	 Krajský	úřad	JMK	–	odbor	územního	plánování	JMK:
	 Oznámení	formou	veřejné	vyhlášky	o	zveřejnění	návrhu	Aktualizace	č.3	Zá-

sad	územního	rozvoje	Jihomoravského	kraje	a	Vyhodnocení	vlivů	návrhů	na	
udržitelný	rozvoj	území.	Veřejné	projednání	Aktualizace	č.3	Zásad	územní-
ho	rozvoje	JMK	a	Vyhodnocení	vlivů	se	bude	konat	v	úterý	3.	října	2023	od	
9:30	hod.	v	zasedací	místnosti	045A	budovy	Krajského	úřadu	JMK,	Brno.	

6.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Swietelsky	stavební	s.r.o.	České	Budějovice	–	faktura	č.	03346135	ve	výši	

204	496,05	Kč	za	provedené	stavební	práce	dle	schválené	cenové	nabíd-
ky	v	rámci	akce	„Komunikace	Hudeček“.	

b)	 Prostavby,	a.	s.	Otnice	–	faktura	č.	202320108	ve	výši	302	659,44	Kč	za	
provedené	práce	v	období	15.	8.	–	31.	8.	2023	v	rámci	akce	„Rekonstruk-
ce	tenisových	kurtů	Otnice“

c)	 Antonín	Šebeček	s.r.o.	Otnice	–	faktura	č.	202334	ve	výši	111	344	Kč	za	
provedené	instalatérské	a	topenářské	práce	při	výměně	plynového	kotle	
v	bytě	Základní	školy.

d)	 Respono	a.	s.	Vyškov	–	 faktura	č..	23502828	ve	výši	126	959,65	Kč	za	
svoz,	sběr	a	odstranění	komunálního	odpadu	za	měsíc	srpen	2023.	

Usnesení:
Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	6,	zápisu.
7.	 Vyhlášení	Cykloakce	DSO	Ždánický	les	a	Politaví	–	informace:
	 Zastupitelé	 vzali	 na	 vědomí	 informace	 k	 akci	 „Vyhlášení	 Cykloakce“	

a	Mistrovství	regionu	ve	vaření	guláše,	ve	spolupráci	s	DSO	Ždánický	les	
a	Politaví.	Počet	registrovaných	účastníků	je	515.	Za	obec	Otnice	v	letoš-
ním	ročníku	jelo	49	účastníků.	Kulturní	program	zajišťuje	obec.	Bude	hrát	
skupina	Standa	 band,	 zazpívají	 Blonďáci	 a	 ženy	 z	 KOSu.	Občerstvení	
zajišťuje	SDH	Otnice	a	TJ	Sokol	Otnice.	Hlavní	cenu	do	tomboly,	 jízdní	
kolo,	věnuje	obec	Otnice.	Je	zajištěn	skákací	hrad	pro	děti,	cyklokuriozity,	
nabídka	regionálních	produktů	z	MAS	Slavkovské	bojiště,	aktivita	Onko-
maják,	aktivita	Rotoped	pro	energii.	

8.	 Cenová	nabídka	na	opravu	věžních	hodin	–	Brnotron	v.o.s.	Brno:
	 Zastupitelé	 projednali	 cenovou	 nabídku	 od	 firmy	 Brnotron	 v.o.s.	 Brno,	

na	technické	zhodnocení	a	digitalizaci	věžních	hodin	v	kostele	sv.	Aloise	
v	Otnicích,	které	jsou	v	majetku	obce,	ve	výši	72	680,–	Kč	bez	DPH.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	cenovou	nabídku	na	technické	zhodnocení	a	di-

gitalizaci	 věžních	 hodin	 v	 kostele	 sv.	Aloise	 v	 Otnicích,	 od	 společnosti	
Brnotron	v.o.s.	Brno,	ve	výši	72	680,–	Kč	bez	DPH

9.	 Žádost	o	povolení	zbudování	parkovacího	stání	–	Hana	a	Josef	Sta-
ňovi:

	 Zastupitelé	projednali	žádost	Hany	a	Josefa	Staňových,	Otnice	o	povolení	
ke	zbudování	parkovacího	stání	před	RD	v	ulici	Pančava	č.p.	152.	Dotče-
nými	pozemky	ve	vlastnictví	obce	jsou	parc.	č.	606,	611/2	v	k.	ú.	Otnice.	
Veškeré	finanční	náklady	budou	hrazeny	ze	strany	žadatelů.

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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cích	 parc.	č.	 163/1,	 166/1,	 171/1,	 201/2,	 202,	 1468/3,	 1556/2,	 1558/2	
1561,	 2485/2,	 2485/43,	 2485/51,	 5588,	 6811,	 6869	 v	 k.	ú.	 Otnice.	 Ža-
datel	žádá	o	prodloužení	platnosti	územního	 rozhodnutí	o	2	 roky,	 tj.	do	 
31.	8.	2025.

b)	 Respono,	a.	s.	Vyškov	–	rozhodnutí,	kterým	se	schvaluje	podle	vodního	
zákona	Plán	opatření	pro	případ	havárie	„Havarijní	plán“	pro	sběrný	dvůr	
Otnice,	na	pozemcích	parc.	č.	1569,	1570,	1571,	1574,	1575,	1576	v	k.	ú.	
Otnice.

c)	 Roman	Michalkiewicz,	Otnice	–	souhlasné	závazné	stanovisko	k	umístění	
a	užívání	1	spalovacího	stacionárního	zdroje	znečišťování	ovzduší	ve	věci	
záměru	„Přístřešek	garáže	Otnice“	na	pozemcích	parc.	č.	1084/3,	1084/7,	
1084/9,	1085/1,	1086/1,	1107/2	v	k.	ú.	Otnice.	Jedná	se	o	1	venkovní	krb	
zděný.

d)	 Zdeněk	Čech,	Otnice	–	rozhodnutí,	kterým	se	stanovuje	povinná	platba	
odvodů	o	ochraně	ZPF	ve	výši	19	936,44	Kč	za	trvalé	odnětí	158	m²	ze-
mědělské	půdy	ze	zemědělského	půdního	fondu	pro	stavbu	„Novostavba	
RD	Otnice“,	na	pozemku	parc.	č.	727	v	k.	ú.	Otnice.

e)	 EG.D,	a.	s.	Brno	–	výzva	k	součinnosti	při	závěrečné	kontrolní	prohlídce	
stavby	 „Otnice,	kabel	NN	Kalvoda“	na	pozemcích	parc.	č.	287/1,	318/2,	
343/5	 v	 k.	ú.	 Otnice.	 Závěrečná	 prohlídka	 stavby	 se	 uskuteční	 20.	 10.	
2023	v	10:45	hod.

f)	 Obec	 Otnice	 –	 kolaudační	 souhlas	 pro	 stavbu	 „Komunikace	 Hudeček,	 
Otnice“	na	pozemcích	parc.	č.	442,	479,	516/2,	523	v	k.	ú.	Otnice.

6.	 Materiály	Základní	školy	a	Mateřské	školy	Otnice:
	 Z	důvodu	pořízení	nové	myčky	do	Mateřské	školy	zastupitelstvo	projed-

nalo	změnu	odpisového	plánu	pro	ZŠ	a	MŠ	Otnice.	Roční	odpis	bude	činit	
162	819	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	 roční	odpisový	plán	Základní	a	Mateřské	školy	

Otnice	na	rok	2023,	ve	výši	162	819	Kč.
7.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Prostavby,	a.	s.	Otnice	–	faktura	č.	202320129	ve	výši	361	798,42	Kč	za	

provedené	práce	v	období	28.8.	-	30.	9.	2023	v	rámci	akce	„Veřejný	pro-
stor	ulice	Květná	Otnice“

b)	 Prostavby,	a.	s.	Otnice	–	faktura	č.	202320128	ve	výši	301	156,86	Kč	za	
provedené	práce	v	období	1.9.	-	30.	9.	2023	v	rámci	akce	„Rekonstrukce	
tenisových	kurtů	Otnice“

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu.
8.	 Výsledky	hospodaření	obce	za	3.	Q.	roku	2023:
	 Zastupitelé	 vzali	 na	 vědomí	 výsledky	 hospodaření	 obce	 za	 3.	 Q.	 roku	

2023.
	 Příjmy:	36	899	698,38	Kč	tj.	79,41	%
	 Výdaje:	26	899	676,90	Kč	tj.	57,39	%
9.	 Domov	pro	seniory	Otnice	–	Smlouva	o	spolupráci,	Plánovací	smlou-

va	–	MIRROR	CZ,	spol.	s	r.	o.:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Smlouvy	o	spolupráci	a	Plánovací	smlouvu	

mezi	obcí	Otnice	a	společností	MIRROR	CZ	spol.	s	r.	o.	Brno,	na	staveb-
ní	 záměr	 výstavby	 „Domova	pro	 seniory	Otnice“.	Předmětem	 „Smlouvy	
o	 spolupráci“	 je	 úprava	podmínek	 spolupráce	 stran	 v	 souvislosti	 s	 pře-
vodem	pozemků	a	se	stavbou	a	provozováním	domu	pro	seniory.	Před-
mětem	„Plánovací	smlouvy“	je	úprava	práv	a	povinností	smluvních	stran	
v	 rámci	 přípravy	a	 realizace	stavby	dopravní	a	 technické	 infrastruktury,	
nutné	pro	realizaci	výstavbu	Domu	pro	seniory.

Usnesení:
A)	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	 „Smlouvu	o	 spolupráci“	mezi	 obcí	Otnice	

a	společností	MIRROR	CZ	spol.	s	 r.	o.	Brno,	 jejíž	předmětem	 je	úprava	
spolupráce	v	souvislosti	s	převodem	pozemků	a	stavbou	a	provozováním	
Domu	pro	seniory.

B)	 Zastupitelstvo	 obce	 schvaluje	 „Plánovací	 smlouvu“	 mezi	 obcí	 Otnice	
a	společností	MIRROR	CZ	spol.	s	 r.	o.	Brno,	 jejíž	předmětem	 je	úprava	
práv	a	povinností	smluvních	stran	v	rámci	přípravy	a	realizace	stavby	do-
pravní	a	technické	infrastruktury,	nutné	pro	realizaci	výstavbu	Domu	pro	
seniory.

15.	Žádost	o	stanovisko	obce	-	Ing.	Matěj	Fikar:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	od	Ing.	Matěje	Fikara	Otnice,	který	zastupu-

je	stavebníka	Romana	Michalkiewicze	Otnice,	o	stanovisko	obce	a	jako	
vlastníka	sousedního	pozemku	parc.	č.	1107/1	v	k.	ú.	Otnice	o	souhlas	se	
stavbou	„Přístřešek	garáže	Otnice“	na	pozemcích	parc.	č.	1081/4,	1082/2,	
1084/1,	1084/3,	1084/5,	1084/6,	1084/7,	1085/1,	1086/1,	1107/2,	1107/27	
v	k.	ú.	Otnice.	Vyjádření	obce	bude	sloužit	jako	podklad	pro	povolení	změ-
ny	stavby	před	dokončením.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 obce	 nemá	 námitek	 k	 předložené	 projektové	 dokumen-

taci	 a	 souhlasí	 se	 stavbou	 „Přístřešek	 garáže	 Otnice“	 na	 pozemcích	
parc.	č.	1081/4,	1082/2,	1084/1,	1084/3,	1084/5,	1084/6,	1084/7,	1085/1,	
1086/1,	1107/2,	1107/27v	k.	ú.	Otnice.

16.	Záměr	prodeje	pozemků	parc.	č.	1565/8,	745/4	–	Josef	Menoušek:
	 Zastupitelstvo	projednalo	záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	1565/8	v	k.	ú.	

Otnice	o	výměře	10	m²	a	pozemku	parc.	č.	745/4	v	k.	ú.	Otnice	o	výměře	
2	m²	dle	geometrického	plánu	č.	940-3814/2023,	za	účelem	úpravy	vlast-
nických	práv	k	pozemkům	pod	RD	Josefa	Menouška,	Otnice	154.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 záměr	 prodeje	 pozemku	parc.	č.	 1565/8	 v	 k.	ú.	

Otnice	o	výměře	10	m²	a	pozemku	parc.	č.	745/4	v	k.	ú.	Otnice	o	výměře	
2	m²,	dle	geometrického	plánu	č.	940-3814/2023

17.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	členům	ZO	ČSCH	Otnice	za	organizaci	Místní	výstavy	drob-

ného	zvířectva,	která	se	konala	ve	dnech	16.–17.	9.	na	farní	zahradě.
	 Poděkování	členům	Rybářského	spolku	Otnice	za	organizaci	akce	Rybář-

ské	závody	pro	dospělé,	dne	16.	9.	2023.
	 Poděkování	otnickým	maminkách	za	organizaci	tradiční	Burzy	dětského	

oblečení	a	sportovních	potřeb,	ve	dnech	15.–16.	9.	2023.
	 Poděkování	členům	Výboru	pro	mládež	a	tělovýchovu	a	otnickým	vodní-

kům	za	akci	pro	děti	Piknik	na	Zumru,	dne	31.	8.	2023.
	 Poděkování	SDH	Otnice	a	Římskokatolické	farnosti	Otnice	za	organizaci	

Farního	odpoledne	s	cimbálem,	dne	26.	8.	2023.
	 Poděkování	 Mgr.	 Jitce	 Bublové	 a	 Římskokatolické	 farnosti	 Otnice	 za	

uspořádání	 hudebně-poetického	 podvečera	 „Čaj	 o	 páté“	 se	 skupinou	 
Jazzy	Talking	ze	Znojma,	dne	10.	9.	2023.

	 Obec	nechala	vypracovat	znalecké	posudky	na	nemovitosti	ve	vlastnictví	
paní	Martiny	Wielandové,	Klobouky	u	Brna,	a	to	na	rodinný	dům	č.p.	485	
a	 na	 pozemky	 parc.	č.	 109,	 110/1	 v	 k.	ú.	 Otnice,	 za	 účelem	 diskuze	
s	majitelkou	nemovitostí	o	odprodeji	do	vlastnictví	obce.	Výše	ceny	RD	
č.p.	485	dle	znaleckého	posudku	na	RD	č.p.	485	–	1	400	000	Kč,	výše	
ceny	dle	znaleckého	posudku	na	pozemky	parc.	č.	109,	110/1	v	k.	ú.	Otni-
ce	–	560	000	Kč.	Obec	bude	dále	jednat	s	majitelkou	nemovitostí	o	jejich	 
ceně.

9. 10. 2023 

4.	 Žádost	o	stanovisko	„Bytový	dům	na	Dědině,	Otnice“	–	Ivo	Petlák:
	 Na	 jednání	 zastupitelstva	 obce	 byli	 přítomni	 pan	 Ivo	 Petlák	 Hodějice	

a	zástupce	projektové	společnosti	No-A	architekti	s.r.o.	Brno,	Ing.	Vlado	
Hrivňák,	kteří	prezentovali	zastupitelům	záměr	výstavby	bytového	domu	
s	5	bytovými	jednotkami.	Zastupitelé	projednali	žádost	o	stanovisko	obce	
ke	stavebnímu	záměru	pana	Ivo	Petláka,	Hodějice	„Bytový	dům	na	Dědi-
ně,	Otnice“	na	pozemcích	parc.	č.	38,	39	v	k.	ú.Otnice.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	souhlasí	se	stavebním	záměrem	výstavby	„Bytového	

domu	na	Dědině,	Otnice“	na	pozemcích	parc.	č.	38,	39	v	k.	ú.	Otnice.
5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	

a	životního	prostředí:
a)	 Rcharchitects	 s.r.o.	 Židlochovice	 –	 oznámení	 formou	 veřejné	 vyhlášky	

o	 zahájení	 územního	 řízení	 o	 prodloužení	 platnosti	 územního	 rozhod-
nutí	 pro	 stavební	 záměr	 „Soubor	 rodinných	 domů,	 Otnice“	 na	 pozem-

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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18.	Úplatné	 nabytí	 vlastnického	 podílu	 k	 pozemku	parc.	č.	 6723	 –	 Jan	
Rafaj:

	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Kupní	smlouvy	na	úplatné	nabytí	 vlast-
nického	 podílu	 ½	 k	 pozemku	 parc.	č.	 6723	 v	 k.	ú.	 Otnice,	 orná	 půda,	
o	 celkové	 výměře	 6	 510	 m²,	 od	 pana	 Jana	 Rafaje	 Otnice,	 za	 cenu	 
40	Kč/m².

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	úplatné	nabytí	vlastnického	podílu	½	k	pozemku	

parc.	č.	6723	v	k.	ú.	Otnice,	orná	půda,	o	celkové	výměře	6	510	m²,	od	
pana	Jana	Rafaje	Otnice,	za	cenu	40	Kč/m².

19.	Diskuze,	závěr:
	 Velké	poděkování	patří	všem,	kteří	se	jakoukoliv	měrou	podíleli	na	přípra-

vě,	organizaci	a	průběhu	akce	„Vyhlášení	cykloakce“	dne	28.	9.	2023.	Po-
děkování	všem	zastupitelům,	zaměstnancům	obce,	členům	SDH	Otnice,	
TJ	Sokol	Otnice,	MS	Hubert	Otnice,	pěveckým	sborům	Blonďáci	a	ženám	
z	KOS.	Poděkování	patří	též	vedení	ZŠ	a	MŠ	Otnice,	školníkovi	a	kuchař-
kám.	Na	akci	bylo	přítomno	dle	odhadů	cca	1	200	lidí.	Kladně	hodnocená	
akce	od	přítomných	účastníků	akce.	

	 Starosta	 informoval	zastupitele	o	 jednání	s	paní	Martinou	Wielandovou,	
Klobouky	u	Brna,	ohledně	prodeje	nemovitostí	RD	č.p.485	a	parc.	č.	109,	
110/1	v	k.	ú.	Otnice	do	vlastnictví	obce,	na	základě	zpracovaného	Znalec-
kého	posudku.	Paní	Wielandová	nesouhlasí	s	odhadní	cenou	nemovitostí,	
uvedenou	 ve	 zpracovaném	Znaleckém	posudku.	Nechá	 zpracovat	 svůj	
znalecký	posudek.	

	 Dana	 Sekaninová	 vznesla	 pochvalu	 členům	 SDH	 Otnice	 za	 přípravu	
a	uskutečnění	náboru	mladých	hasičů.

	 Místostarosta	obce	informoval	zastupitele	o	špatném	stavu	ochranné	vrst-
vy	PUR	pěny	na	střeše	nad	Mateřskou	školkou.

30. 10. 2023

4.	 Kontrola	minulého	zápisu:
	 Bod	14	–	ve	dnech	16.	-	20.	10.	2023	byla	provedena	oprava	vjezdu	do	

Katolického	domu.	Opravu	provedla	firma	Prostavby	a.	s.	Otnice.	Finanč-
ní	výše	realizace	opravy	vjezdu	nebyla	dosud	vyčíslena.	Fakturace	bude	
během	měsíce	listopadu.

5.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 Jakub	 Chmelař,	 Prostějov	 –	 rozhodnutí	 o	 povolení	 odstranění	 stavby	 
„Rodinný	dům	č.p.	42,	Otnice“	na	pozemku	parc.	č.	38	v	k.	ú.	Otnice.

b)	 Povodí	 Moravy	 s.p.	 Brno	 –	 oznámení	 o	 zahájení	 vodoprávního	 řízení	
a	 shromáždění	 podkladů	 pro	 vydání	 rozhodnutí	 ke	 schválení	 manipu-
lačního	řádu	„Manipulační	řád	pro	průtočnou	nádrž	Otnice	na	Otnickém	
potoce“	na	pozemcích	parc.	č.	6314,	6313,	6318	v	k.	ú.	Otnice.

c)	 Martin	Jelínek,	Brno	–	rozhodnutí,	kterým	se	stanovuje	povinná	platba	od-
vodů	o	ochraně	ZPF	ve	výši	28	837,44	Kč	za	trvalé	odnětí	408	m²	země-
dělské	půdy	ze	zemědělského	půdního	fondu	pro	stavbu	„Rodinný	dům	
Otnice“,	na	pozemku	parc.	č.	2104/3	v	k.	ú.	Otnice.

6.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Respono,	a.	s.	Vyškov	–	 faktura	č.	23503260	ve	výši	126	804,43	Kč	za	

sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	září	2023.
b)	 Respono,	a.	s.	Vyškov	–	faktura	č.	23503435	ve	výši	63	935,36	Kč	za	sběr,	

svoz	a	likvidaci	odpadu	ze	sběrného	dvora	Otnice	za	měsíc	září	2023.
c)	 Brnotron	 v.o.s.	 Brno	 –	 faktura	 č.	 202300073	 ve	 výši	 87	 942,80	 Kč	 za	

dodání	a	montáž	hodinového	zařízení	věžních	hodin	v	kostele	sv.	Aloise	
v	Otnicích,	dle	schválené	cenové	nabídky.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	6,	zápisu.
7.	 Plán	inventur	na	rok	2023:
	 Ve	 smyslu	 zákona	 č.	 563/1991	 Sb.	 o	 účetnictví	 a	 prováděcí	 vyhlášky	

č.	270/210	Sb.	o	inventarizaci	majetku	a	dle	Směrnice	o	inventarizaci	ma-
jetku	obce	Otnice	zastupitelé	projednali	plán	inventur	k	provedení	řádné	

10.	Finanční	příspěvek	pro	Knihovnu	Karla	Dvořáčka	Vyškov	v	roce	2024:
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Přílohy	ke	Smlouvě	o	poskytování	odbor-

ných	knihovnických	služeb,	o	výši	příspěvku	pro	knihovnu	Karla	Dvořáčka	
Vyškov,	 na	 nákup	nových	 knih	 pro	 knihovnu	Otnice,	 v	 roce	2024.	Bylo	
navrženo	navýšit	příspěvek	na	nákup	knih	na	výši	25	000	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	příspěvek	pro	Knihovnu	Karla	Dvořáčka	Vyškov,	

na	nákup	nových	knih	pro	knihovnu	Otnice	v	roce	2024,	ve	výši	25	000	Kč.	
11.	Žádost	 o	 poskytnutí	 finančního	 daru	 –	 Římskokatolická	 farnost	 

Otnice:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	Římskokatolické	farnosti	Otnice	o	poskytnutí	

finančního	daru	ve	výši	40	000	Kč	na	dofinancování	restaurátorských	pra-
cí	na	obnovu	obrazu	sv.	Aloise	z	hlavního	oltáře	kostela.	Celkové	náklady	
na	restaurátorskou	obnovu	obrazu	budou	ve	výši	cca	70	000	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	neúčelový	finanční	příspěvek	ve	výši	40	000	Kč,	

pro	Římskokatolickou	farnost	Otnice.
12.	Rozpočtové	opatření	č.	7/2023:
	 Starosta	obce	seznámil	zastupitele	s	rozpočtovým	opatřením	č.7/2023,	kte-

ré	bylo	schváleno	dne	6.	10.	2023	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	vědomí.
	 Příjmy:	721	000	Kč
	 Výdaje:	721	000	Kč
13.	Koncept	Změny	č.2	Územního	plánu	obce	–	Ing.	arch.	Miloslav	Sohr:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	návrh	konceptu	Změny	č.	2	ÚP,	od	Ing.arch.	

Miloslava	Sohra,	který	zpracovává	Změnu	č.2	ÚP.	Nad	zaslanými	informa-
cemi	od	zpracovatele	Změny	č.2	ÚP	proběhla	diskuze.

14.	Žádost	o	provedení	opravy	vjezdu	do	Katolického	domu	–	Eva	Pav-
lovcová:

	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	paní	Evy	Pavlovcové,	Otnice	o	opravu	
vjezdu	k	budově	Katolického	domu,	Dědina	č.	46,	kde	se	ve	dvorním	trak-
tu	nachází	provozovna	sklenářství.	Důvodem	žádosti	o	opravu	vjezdu	je	
propadení	komunikace	a	znemožnění	dopravy	materiálu	a	zakázek	osob-
ním	vozidlem	k	provozovně	sklenářství.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obcesouhlasí	s	provedením	opravy	vjezdu	k	budově	Kato-

lického	domu,	Dědina	č.p.46.	Financování	opravy	bude	zajišťovat	obec.
15.	Žádost	o	dlouhodobý	pronájem	pozemku	–	Křivánková	Radka:
	 Zastupitelé	projednali	žádost	paní	Radky	Křivánkové,	Otnice,	o	dlouhodo-

bý	pronájem	části	obecního	pozemku	parc.	č.	343/3	v	k.	ú.	Otnice,	který	
navazuje	na	pozemek	ve	vlastnictví	žadatelky	parc.	č.	41	v	k.	ú.	Otnice,	
který	užívá	jako	zahradu.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	neschvaluje	dlouhodobý	pronájem	části	obecního	pozemku	

parc.	č.	343/3	v	k.	ú.	Otnice	pro	paní	Radku	Křivánkovou	Otnice.
16.	Záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	498	–	Bohuslav	Řípa:
	 Zastupitelstvo	projednal	žádost	pana	Bohuslava	Řípy	Otnice,	o	odkoupe-

ní	pozemku	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	498	v	k.	ú.	Otnice,	ostatní	plocha,	
ostatní	komunikace,	o	výměře	321	m²,	za	cenu	100	Kč/m²	do	vlastnictví	
žadatele.	 Velmi	 svažitý	 pozemek	 se	 nachází	 za	RD	 Za	Drahy	 237.	 Je	
uvažováno	o	zabezpečení	pozemku,	který	se	sesouvá	na	dvůr	RD.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	498	v	k.	ú.	Otni-

ce	o	výměře	321	m²,	za	cenu	100	Kč/m².
17.	Prodej	pozemků	parc.	č.	1565/8,	745/4	–	Josef	Menoušek:
	 Zastupitelé	projednali	záměr	prodeje	pozemku	parc.	č.	1565/8	v	k.	ú.	Otni- 

ce	o	výměře	10	m²	a	pozemku	parc.	č.	745/4	v	k.	ú.	Otnice	o	výměře	2	m²,	
za	cenu	100	Kč/m²,	dle	geometrického	plánu	č.	940-3814/2023,	za	úče-
lem	 úpravy	 vlastnických	 práv	 k	 pozemkům	 pod	 RD	 Josefa	Menouška,	
Otnice	154.	Záměr	prodej	dotčených	pozemků	byl	 zveřejněn	na	úřední	
desce	od	229.	do	9102023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 prodej	 pozemku	 parc.	č.	 1565/8	 v	 k.	ú.	 Otnice	

o	výměře	10	m²	a	pozemku	parc.	č.	745/4	v	k.	ú.	Otnice	o	výměře	2	m²,	za	
cenu	100	Kč/m²,	panu	Josefu	Menouškovi,	Otnice	154.	
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13.	Cenová	kalkulace	na	 inovaci	obecního	kamerového	systému	–	Jiří	
Chladil:

	 Zastupitelé	projednali	předloženou	cenovou	kalkulaci	od	pana	Jiřího	Chla-
dila,	Brno	na	obnovu	obecního	kamerového	systému.	Nabídka	řeší	nákla-
dy	na	postupnou	 inovaci	 systému	s	nutností	 výměny	kamer	stávajícího	
kamerového	systému.	Cenová	kalkulace	v	celkové	výši	190	000	Kč	bez	
DPH,	je	rozdělena	na	4	etapy.	Výměna	kamer	na	náměstí	a	na	parkovišti	
bude	provedena	 ještě	 v	 letošním	 roce,	 výměna	kamer	 za	budovou	OÚ	
a	na	hřbitově	bude	provedena	v	rámci	plánu	akcí	v	roce	2024.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	cenovou	nabídku	od	pana	Jiřího	Chladila,	Brno,	

na	obnovu	obecního	kamerového	systému	ve	výši	190	000	Kč	bez	DPH.
14.	Cenová	nabídka	na	dodávku	reproboxů	na	Dělnický	dům	–	TS	tech-

nik	s.r.o.	Měnín:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 předloženou	 cenovou	 nabídku	 od	 společnosti	

TS	technik	s.r.o.	Měnín,	na	dodávku	nových	aktivních	reproboxů	do	Děl-
nického	domu.	Předmětem	cenové	nabídky	je	dodávka	a	instalace	aktiv-
ních	reproboxů	pro	ozvučení	sálu	Dělnického	domu	v	Otnicích,	s	využi-
telností	pro	veškeré	produkce,	včetně	projekce	kina.	Cenová	nabídka	na	
dodávku	reproboxů	je	ve	výši	62	940,–	Kč	bez	DPH.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	cenovou	nabídku	od	společnosti	TS	technik	

s.r.o.	Měnín,	na	dodávku	aktivních	reproboxů	pro	ozvučení	sálu	Dělnické-
ho	domu	v	Otnicích,	ve	výši	62	940,–	Kč	bez	DPH.	

15.	Cenová	nabídka	na	následnou	péči	–	Kavyl,	spol.	s	r.	o.	Mohelno:
	 Z	důvodu	kvalitního	vzejití	a	udržení	nově	vysazených	dřevin,	zastupitelé	

projednali	cenovou	nabídku	od	společnosti	Kavyl,	spol.	s	r.	o.	Mohelno,	na	
provedení	následné	péče	v	rámci	projektu	„Založení	vybraných	krajinných	
prvků	Otnice“,	na	rok	2024	ve	výši397	194	Kč	bez	DPH	a	na	rok	2025	ve	
výši	378	994	Kč	bez	DPH

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 schvaluje	 cenovou	 nabídku	 od	 společnosti	 Kavyl,	

spol.	s	r.	o.	Mohelno,na	provedení	následné	péče	v	rámci	projektu	„Zalo-
žení	vybraných	krajinných	prvků	Otnice“,	na	rok	2024	ve	výši	397	194	Kč	
bez	DPH	a	na	rok	2025	ve	výši	378	994	Kč	bez	DPH

16.	Nabídka	divadelního	představení	–	Divadlo	Stodola:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 žádost	 ochotnického	divadelního	 spolku	 „Sto-

dola“	Sivice,	ke	spolupráci	s	obcí	Otnice	při	představení	vánoční	pohádky	
„Duchové	Vánoc“,	dne	25.	11.	2023	v	sále	dělnického	domu.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 souhlasí	 se	 spoluprací	 s	 divadelním	 spolkem	 „Stodola“	

Sivice,	 při	 uspořádání	 divadelního	 představení	 „Duchové	 Vánoc“,	 dne	
25.	11.	2023	v	sále	dělnického	domu.

17.	Pořízení	tašek	na	třídění	odpadů	pro	občany:
	 Zastupitelé	projednali	obdrženou	nabídku	od	společnosti	EKO-KOM,	a.	s.	

Praha,	na	možnost	objednání	tašek	na	třídění	odpadů	pro	občany	obce.	
Cena	za	1	sadu	(3	ks	tašek)	–	53,80	Kč	včetně	DPH.	Bylo	navrženo	ob-
jednat	600	ks	sad	tašek	na	třídění	odpadu	pro	občany	obce.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	souhlasí	s	pořízením	600	ks	sad	tašek	na	třídění	odpadů	

pro	občany	obce,	od	společnosti	EKO-KOM	a.	s.	Praha,	ve	výši	53,80	Kč	
bez	DPH/1	sadu.	

18.	Plán	akcí	na	rok	2024:
	 Zastupitelé	diskutovali	nad	návrhem	plánu	akcí	na	rok	2024.
19.	Prodej	pozemku	parc.	č.	498	–	Bohuslav	Řípa:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 záměr	 prodeje	 pozemku	 ve	 vlastnictví	 obce	

parc.	č.	498	v	k.	ú.	Otnice,	ostatní	plocha,	ostatní	komunikace,	o	výměře	
321	m²,	za	cenu	100	Kč/m²	do	vlastnictví	pana	Bohuslava	Řípy,	Otnice.	
Velmi	svažitý	pozemek	se	nachází	za	RD	Za	Drahy	237.	Záměr	prodeje	
byl	zveřejněn	na	úřední	desce	od	10.	10.	do	27.	10.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	prodej	pozemku	parc.	č.	498	v	k.	ú.	Otnice,	ostat-

ní	plocha,	ostatní	komunikace,	o	výměře	321	m²,	za	cenu	100	Kč/m²,	panu	
Bohuslavu	Řípovi	Otnice.

inventarizace	majetku	a	závazků	obce	Otnice	za	rok	2023	a	složení	díl-
čích	inventarizačních	komisí.	Inventarizace	bude	provedena	ke	dni	31.	12.	
2023.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	plán	inventur	za	rok	2023	a	složení	dílčích	inven-

tarizačních	komisí,	k	provedení	inventarizace	majetku	a	závazků	obce	ke	
dni	31.	12.	2023.

8.	 Rozpočtové	opatření	č.	8/2023:
	 Starosta	 obce	 seznámil	 zastupitele	 s	 rozpočtovým	opatřením	 č.8/2023,	

které	bylo	schváleno	dne	30.	10.	2023	a	zastupitelstvo	obce	ho	bere	na	
vědomí.

	 Příjmy:	1	368	100	Kč
	 Výdaje:	0	Kč
	 Financování:	1	368	100	Kč
9.	 Smlouva	o	bezúplatném	převodu	mobiliáře	–	DSO	Region	Cezava:
	 Zastupitelé	projednali	návrh„Smlouvy	o	bezúplatném	převodu	mobiliáře“	

mezi	obcí	Otnice	a	DSO	Region	Cezava.	Předmětem	převodu	je	mobiliář	
pořízený	z	dotace	rozpočtu	JMK	z	dotačního	programu	„Podpora	rozvoje	
venkova	Jihomoravského	kraje	v	roce	2018“.	DSO	Region	Cezava	předá-
vá	obci	Otnice	předmět	smlouvy	ke	dni	31.	12.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	„Smlouvu	o	bezúplatném	převodu	mobiliá-

ře“	mezi	obcí	Otnice	a	DSO	Region	Cezava,	jejíž	předmětem	je	mobiliář	
pořízený	z	dotace	rozpočtu	JMK	z	dotačního	programu	„Podpora	rozvoje	
venkova	Jihomoravského	kraje	v	roce	2018“.	

10.	Pořízení	CAS	pro	jednotku	SDH	Otnice	–	kupní	smlouva	THT	Polička,	
s.r.o:

	 Zastupitelé	projednali	a	schválili	návrh	Kupní	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	
a	společností	THT	Polička,	s.r.o.,	na	výrobu	a	dodání	Cisternové	automo-
bilové	stříkačky	CAS	30	S2R,	na	podvozku	TATRA	815,	pro	jednotku	SDH	
Otnice.	Kupní	smlouva	se	uzavírá	na	základě	Rámcové	smlouvy	MV	ČR	
č.:	MV-914-54/PO-PSM-2023,	 která	 byla	 uzavřena	 s	 centrálním	zada-
vatelem	v	rámci	dotačního	titulu	„Pořízení	nové	cisternové	automobilové	
stříkačky	z	 rámcové	dohody“.	Celková	cena	CAS	30	pro	 jednotku	SDH	
Otnice,	dle	kupní	smlouvy,	je	ve	výši	11	383	088,31	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje:
A)	 Kupní	smlouvu	se	společností	THT	Polička,	s.r.o.	na	výrobu	a	dodání	Cis-

ternové	automobilové	 stříkačky	CAS	30S2R,	 na	podvozku	TATRA	815,	
pro	jednotku	SDH	Otnice,	ve	výši	11	383	088,31	Kč	a	pověřuje	starostu	
obce	podpisem	smlouvy.

B)	 Zastupitelstvo	obce	Otnice	se	zavazuje	dofinancovat	rozdíl	mezi	celkovou	
cenou	CAS	a	poskytnutou	dotací	do	plné	výše	z	vlastních	zdrojů.

11.	Smlouva	o	úhradě	nákladů	na	likvidaci	a	soustřeďování	vybraného	
plastového	odpadu:

	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	návrh	Smlouvy	o	úhradě	nákladů	na	likvidaci	
a	 soustřeďování	 vybraného	plastového	odpadu,	od	Market	Vision	 s.r.o.	
Praha,	která	zastupuje	společnost	Procter	&	Gamble	CZ	s.r.o.	Rakovník.	
Bude	 požadována	 změna	 ustanovení	 v	 návrhu	 smlouvy,	 že	 obec	 není	
schopna	společnosti	poskytnout	údaje	o	množství	vybraných	plastových	
výrobků	a	doložení	způsobu	výpočtu	kompenzace.

12.	Dodatek	č.1	ke	Smlouvě	o	dílo	„Veřejný	prostor	Květná“	–	Prostavby	
a.	s.:

	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 Dodatku	 č.	 1	 ke	 Smlouvě	 o	 dílo	 mezi	
obcí	Otnice	a	 firmou	Prostavby,	a.	s.	Otnice,	na	 realizaci	 akce	 „Veřejný	
prostor	Květná,	Otnice“.	Předmětem	Dodatku	č.1	je	řešení	dodatečných	
prací	a	záměn,	které	nebylo	možné	v	době	přípravy	předvídat	a	posunutí	
termínu	dokončení	díla.	Tímto	Dodatkem	č.	1	se	mění	cena	díla	na	výši	
3	138	227,46	Kč	bez	DPH	a	termín	dokončení	realizace	akce	se	upravuje	
na	30.	4.	2024:

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	Dodatek	č.	1	ke	Smlouvě	o	dílo	s	firmou	

Prostavby	a.	s.	Otnice,	 v	 rámci	 realizace	akce	 „Veřejný	 prostor	Květná,	
Otnice“,	kterým	se	mění	cena	díla	a	termín	dokončení	akce.

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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5.	 Krajský	úřad	JMK	–	A)	odbor	ŽP,	B)	Zpráva	z	dílčího	přezkoumání	
hospodaření	obce:

A)	 Opatření	obecné	povahy,	kterým	se	povoluje	ze	zákazu	škodlivě	zasaho-
vat	do	přirozeného	vývoje	silně	ohroženého	zvláště	chráněného	živočicha	
Bobra	evropského,	v	zájmu	prevence	závažných	majetkových	škod,	ve-
řejného	zdraví,	veřejné	bezpečnosti.	Na	základě	výjimky	povolené	tímto	
opatřením	lze	škodlivě	zasahovat	do	přirozeného	vývoje	bobra	evropské-
ho	jeho	rušením	a	poškozováním	jím	užívaných	sídel.	Výjimka	povolená	
tímto	opatřením	platí	od	1.	1.	2024	do	31.	12.	2029.

B)	 Dílčí	přezkoumání	hospodaření	obce,	se	uskutečnilo	ve	dnech	9.	a	10.	lis-
topadu	2023	na	základě	žádosti	a	v	souladu	se	zákonem	č.	420/2004	Sb.,	
o	přezkoumávání	hospodaření	územních	samosprávných	celků.	Při	dílčím	
přezkoumání	hospodaření	obce	nebyly	zjištěny	chyby	a	nedostatky.

6.	 Materiály	ZŠ	a	MŠ	Otnice:
A)	 Zastupitelé	projednali	předpokládané	investice	v	ZŠ	a	příspěvek	obce	na	

provoz	pro	Základní	školu	a	Mateřskou	školu	Otnice	v	roce	2024,	který	
činí	2	855	000	Kč.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	finanční	příspěvek	obce	na	provoz	na	rok	2024	

pro	Základní	školu	a	Mateřskou	školu	Otnice	ve	výši	2	855	000	Kč.	
B)	 Zastupitelé	projednali	přijetí	věcného	daru	od	pana	Marka	Chmely,	Otni-

ce	č.p.	579.	Darem	pro	Mateřskou	školu	Otnice	 je	nákup	a	dodání	knih	 
a	Albi-tužky	v	hodnotě	7	324	Kč.	Dar	byl	do	MŠ	přijat	dne	15.	11.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	přijetí	věcného	daru	pro	MŠ	Otnice	od	Mar-

ka	Chmely,	v	hodnotě7	324	Kč.
C)	 Zastupitelé	 projednali	 přijetí	 účelově	 neurčeného	 finančního	 daru	 pro	

MŠ	Otnice	ve	výši	10	000	Kč	a	pro	školní	družinu	ve	výši	7	514,56	Kč.
	 Dar	byl	přijat	do	pokladny	dne	15.	11.	2023	a	je	určen	pro	Mateřskou	školu	

Otnice	a	školní	družinu	ZŠ.	Dárce:	Zebra	Technologies	CZ	s.r.o.	Kolejní	
2971/1,	61200	Brno.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	přijetí	neúčelového	finančního	daru	pro	ZŠ	

a	MŠ	Otnice	od	firmy	Zebra	Technologies	CZ	s.r.o.	Kolejní	2971/1,	61200	
Brno	ve	výši	10	000	Kč	pro	MŠ	Otnice	a	7	514,56	Kč	pro	školní	družinu.	

7.	 Faktury	ke	schválení:
a)	 Respono,	a.	s.	Vyškov	–	 faktura	č.	23503544	ve	výši	125	989,52	Kč	za	

sběr,	svoz	a	likvidaci	komunálního	odpadu	za	měsíc	říjen	2023.
b)	 Jiří	 Chladil,	 Brno	 –	 faktura	 č.	 02223	 ve	 výši	 133	 980,88	Kč	 za	 dodání	

a	montáž	nových	kamer	kamerového	systému	na	náměstí	a	na	parkovišti	
u	kontejnerů.

c)	 Studio	Region	s.r.o.	Brno	–	faktura	č.	52023	ve	výši	120	000	Kč	za	vy-
pracování	a	dodání	návrhu	Změny	č.2	Územního	plánu	obce	Otnice	pro	
veřejné	projednání,	dle	uzavřené	Smlouvy	o	dílo.

d)	 Prostavby,	a.	s.	Otnice	–	faktura	č.	202320146	ve	výši	4	216	628,36	Kč	za	
provedené	práce	v	období	1.	10.	–	31.	10.	2023	v	rámci	akce	„Rekonstruk-
ce	tenisových	kurtů“.

e)	 Prostavby,	a.	s.	Otnice	–	faktura	č.	202320148	ve	výši	183	521,74	Kč	za	
provedené	stavební	práce	v	rámci	akce	„Oprava	vjezdu	u	pošty	–	Otnice“,	
na	základě	objednávky	ze	dne	16.	10.	2023.

f)	 Prostavby,	a.	s.	Otnice	–	faktura	č.	202320147	ve	výši	557	883,81	Kč	za	
provedené	práce	v	období	1.	10.	–	31.	10.	2023	v	 rámci	akce	 „Veřejný	
prostor	Květná,	Otnice“.

g)	 Kavyl,	spol.	s	r.	o.	Mohelno	–	faktura	č.	2301430	ve	výši	1	922	719,36	Kč	
za	provedené	práce	na	akci	„Založení	vybraných	krajinných	prvků	v	k.	ú.	
Otnice“	za	3	rok	následné	péče.

h)	 Elektromontáže	Pavel	Pecák,	Telnice	–	faktura	č.	623	ve	výši	348	787	Kč	
za	provedené	práce	při	 rekonstrukci	 veřejného	osvětlení	 v	 ulici	 Lipová,	
včetně	materiálu	a	mechanizace.

i)	 Elektromontáže	Pavel	Pecák,	Telnice	–	faktura	č.	723	ve	výši	278	630	Kč	
za	provedené	práce	při	rekonstrukci	veřejného	osvětlení	v	ulici	Pančava,	
včetně	materiálu	a	mechanizace.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	proplacení	faktur	dle	bodu	č.	7,	zápisu.

20.	Darování	pozemku	parc.	č.	6135	obci	–	Wolf	Drahoslav:
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Darovací	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	panem	

Drahoslavem	Wolfem	Otnice,	 k	 darování	 pozemku	 parc.	č.	 6135	 v	 k.	ú.	
Otnice,	ostatní	plocha,	neplodná	půda,	o	výměře	325	m²,	obci	Otnice.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Darovací	smlouvu	k	pozemku	parc.	č.	6135	v	k.	ú.	

Otnice,	ostatní	plocha,	neplodná	půda,	o	výměře	325	m²,	mezi	obcí	Otnice	
a	panem	Drahoslavem	Wolfem,	Otnice.

21.	Úplatné	nabytí	vlastnického	podílu	k	pozemku	parc.	č.	1414/13	–	Ši-
roká	Eva:

	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Kupní	smlouvy	na	úplatné	nabytí	idd.	½	
vlastnického	podílu	k	pozemku	parc.	č.	1414/13	v	k.	ú.	Otnice,	orná	půda,	
o	celkové	výměře	66	m²,	od	paní	Evy	Široké	Brno,	za	cenu	40	Kč/m².

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	úplatné	nabytí	 idd.	½	vlastnického	podílu	k	po-

zemku	parc.	č.	141/13	v	k.	ú.	Otnice,	orná	půda,	o	celkové	výměře	66	m²,	
od	paní	Evy	Široké,	Brno,	za	cenu	40	Kč/m².

22.	Darování	vlastnického	podílu	k	pozemku	parc.	č.	6377	–	Široká	Eva:	
	 Zastupitelé	projednali	návrh	Darovací	smlouvy	mezi	obcí	Otnice	a	paní	

Evou	 Širokou	 Brno,	 k	 darování	 idd.	 ½	 vlastnického	 podílu	 k	 pozemku	
parc.	č.	 6377	 v	 k.	ú.	 Otnice,	 ostatní	 plocha,	 neplodná	 půda,	 o	 výměře	
386	m²,	obci	Otnice.	

Usnesení: 
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Darovací	smlouvu	k	darování	idd.	½	vlastnického	

podíluk	 pozemku	 parc.	č.	 6377	 v	 k.	ú.	Otnice,	 ostatní	 plocha,	 neplodná	
půda,	o	výměře	386	m²,	mezi	obcí	Otnice	a	paní	Evou	Širokou,	Brno.

23.	Žádost	o	ukončení	nájmu	pozemků	1245,	1246	v	k.	ú.	Otnice	–	Luska-
čová	Kateřina:

	 Zastupitelstvo	projednalo	obdrženou	žádost	od	paní	Kateřiny	Luskačové,	
Otnice,	o	ukončení	nájemní	smlouvy	k	pozemkům	parc.	č.	1245	v	k.	ú.	Otni- 
ce,	 ostatní	 plocha,	 ostatní	 komunikace,	 o	 výměře	 710	 m²	 (výměra	
pronájmu	 600	 m²)	 a	 parc.	č.	 1246	 v	 k.	ú.	 Otnice,	 zahrada,	 o	 výměře	
190	m²,	ke	dni	31.	12.	2023.	Výše	nájemného	byla	stanovena	na	částku	 
474,–	Kč/rok.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	souhlasí	s	ukončením	nájemní	smlouvy	s	paní	Kateřinou	

Luskačovou	Otnice,	 na	pronájem	pozemků	parc.	č.	 1245	v	 k.	ú.	Otnice,	
ostatní	 plocha,	 ostatní	 komunikace,	 o	 výměře	 710	 m²	 a	 parc.	č.	 1246	
v	k.	ú.	Otnice,	zahrada,	o	výměře	190	m²,	ke	dni	31.	12.	2023.

24.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	otnickým	maminkám	za	podzimní	výzdobu	náměstí.
	 Poděkování	 knihovnici	 Mgr.	 Jitce	 Bublové	 za	 organizování	 přednášek	

v	místní	knihovně	a	organizování	výstavy	na	stromech	před	ZŠ.
	 Poděkování	redakci	Otnického	zpravodaje	za	přípravu	další	čísla	čtvrtlet-

níku,	který	byl	v	minulém	týdnu	distribuován	občanům.
	 Zastupitelé	 diskutovali	 o	 špatném	 stavu	 ochranné	 vrstvy	PUR	pěny	 na	

střeše	nad	Mateřskou	školkou.

20. 11. 2023

4.	 Městský	úřad	Slavkov	u	Brna	–	odbor	stavební,	územního	plánování	
a	životního	prostředí:

a)	 VAK	 Vyškov,	 a.	s.	 –	 oznámení	 o	 zahájení	 vodoprávního	 řízení	 a	 po-
zvání	 k	 ústnímu	 jednání	 žádosti	 o	 nové	 povolení	 k	 vypouštění	 odpad-
ních	 vod	 z	 ČOV	Otnice	 do	 vod	 povrchových,	 vodní	 tok	Otnický	 potok.	
Ústní	 jednání	dotčených	účastníků	se	uskuteční	dne	23.	11.	2023	před	 
ČOV	Otnice.

b)	 Povodí	Moravy	s.p.	Brno	–	 rozhodnutí	 o	 schválení	manipulačního	 řádu	
„Manipulační	 řád	 pro	 průtočnou	 nádrž	 Otnice	 na	 Otnickém	 potoce“	 na	
pozemcích	parc.	č.	6314,	6313,	6318	v	k.	ú.	Otnice	a	manipulačního	řádu	
„Manipulační	 řád	 pro	 boční	 nádrž	 na	 Otnickém	 potoce“	 na	 pozemcích	
parc.	č.	6338,	6335,	6337	v	k.	ú.	Otnice.
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15.	Smlouva	o	dílo	–	Kavyl,	spol.	s	r.	o.	Mohelno:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 návrh	 Smlouvy	 o	 dílo	 se	 společností	 Ka-

vyl	spol.	s	 r.	o.	Mohelno,	na	následnou	pěstební	péči	ve	4.	a	5.	 roce	od	
provedení	 výsadby	 zeleně	 v	 rámci	 projektu	 „Založení	 vybraných	 krajin-
ných	prvků	v	k.	ú.	Otnice“.	Rozsah	díla	 je	určen	položkovým	rozpočtem	
na	 provedení	 jednotlivých	 prací,	 který	 je	 nedílnou	 součástí	 Smlouvy	 
o	dílo.

	 Rok	2024	–	navrhovaná	péče	v	4.	roce	–	397	194	Kč	bez	DPH
	 Rok	2025	–	navrhovaná	péče	v	5.	roce	–	378	994	Kč	bez	DPH
	 Celkem	za	4.	a	5.	rok	následné	pěstební	péče	776	188	Kč	bez	DPH.
Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Smlouvu	o	dílo	se	společností	Kavyl,	spol.	s	r.	o.	

Mohelno,	na	provedení	následné	péče	ve	4.	a	5.	roce,	v	rámci	projektu	
„Založení	vybraných	krajinných	prvků	Otnice“,	v	celkové	výši	776	188	Kč	
bez	DPH.

16.	Rozšíření	tělocvičny	v	ZŠ	–	studie	–	Jansport	Projekt,	s.r.o.	Otnice:
	 Zastupitelstvo	 projednalo	 informaci	 o	 záměru	obce	 k	 rozšíření	 stávající	

tělocvičny	 v	 ZŠ	 a	 cenovou	 nabídku	 společnosti	 Jansport	 Projekt,	 s.r.o.	
Otnice,	na	vypracování	studie	výstavby	rozšíření	stávající	tělocvičny.	Ce-
nová	nabídka	na	vypracování	studie	je	ve	výši	250	000	Kč.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 souhlasí	 se	 záměrem	 rozšíření	 stávající	 tělocvičny	 v	 ZŠ	

a	schvaluje	cenovou	nabídku	na	vypracování	studie	výstavby	tělocvičny	
ve	výši	250	000	Kč,	od	společnosti	Jansport	Projekt,	s.r.o.	Otnice,	

17.	Žádost	 o	 vyjádření	 k	 projektové	 dokumentaci	 „III/4199	 Otnice,	
most“	–	LinioPlan,	s.r.o.	Brno:

	 Zastupitelé	projednali	žádost	o	vyjádření	k	projektové	dokumentaci	od	
společnosti	LinioPlan,	s.r.o.	Brno,	která	zajišťuje	projektovou	dokumen-
tace	pro	vydání	územního	a	stavebního	povolení	projektu	„III/4199	Otni- 
ce,	most	4199-1“.	Investorem	připravované	stavby	je	Správa	a	údržba	
silnic	Jihomoravského	kraje.	Technickým	řešením	je	odstranění	stáva-
jící	konstrukce	mostu	a	drobná	tvarová	úprava	vodoteče	pod	mostem.	
Předmětná	 projektová	 dokumentace	 zpracovává	 demolici	 stávajícího	
mostu,	 výstavbu	 nového	mostu,	 úpravu	 stávajících	 chodníků,	 sjezdů	
a	vjezdů.	

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	 souhlasí	 s	 předloženou	 projektovou	 dokumentací	 opravy	

mostu	v	ulici	Chaloupky,	dle	projektu	„III/4199	Otnice,	most	4199-1“,	od	
společnosti	LinioPlan	s.r.o.	Brno,	bez	připomínek.

18.	Nabídka	na	dodání	jarmarečních	stánků	–	Ondřej	Buchta:
	 Zastupitelé	vzali	na	vědomí	nabídku	od	Ondřeje	Buchty	Sivice,	na	výrobu	

a	dodání	 jarmarečních	stánků	pro	potřeby	obce.	Výroba	a	dodání	1	ks	
jarmarečního	stánku	cca	16	000,–	Kč	bez	DPH.	Je	dobře	skladovatelný,	
použití	pro	různé	kulturní	a	venkovní	akce.	Zastupitelstvo	se	bude	předlo-
ženou	nabídkou	zabývat	na	některém	z	dalších	zasedání.

19.	Záměr	prodeje	části	pozemku	parc.	č.	480	–	Roman	Boček:
	 Zastupitelstvo	projednalo	žádost	pana	Romana	Bočka	Otnice,	o	odkou-

pení	části	pozemku	ve	vlastnictví	obce	parc.	č.	480	v	k.	ú.	Otnice,	o	výmě-
ře	3	m²,	dle	geometrického	plánu	č.	953-499/2023.	Důvodem	žádosti	 je	
narovnání	majetkových	práv	k	rodinnému	domu	na	adrese	Na	kopci	37,	
Otnice.	Cena	prodeje	pozemku	100	Kč/m².

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	záměr	prodeje	části	pozemku	parc.	č.	480	

v	k.	ú.	Otnice,	o	výměře	3	m²,	za	cenu	100	Kč/m².	
20.	Diskuze,	závěr:
	 Poděkování	zaměstnancům	obce	za	pomoc	při	přípravě	akce	„3.	setkání	

muzikantů“,	kterou	organizovala	paní	Martina	Zavadilová	společně	s	obcí	
Otnice	dne	4.	11.	2023,	v	sále	Dělnického	domu.

	 Poděkování	patří	výboru	pro	mládež,	rodinu	a	 tělovýchovu,	zaměstnan-
cům	obce	a	členům	SDH	Otnice	za	organizaci	akce	„Zavírání	pramene	
s	vodníky	a	vílou“,	která	se	konala	dne	11.	11.	2023.

	 Poděkování	 členům	 ZO	 ČZS	 Otnice,	 za	 přípravu	 a	 organizaci	 tradiční	
akce	„Přehlídka	řemesel“,	která	se	konala	dne	17.	11.	2023	v	prostorách	
Dělnického	domu.

8.	 Sociální	fond	obce	–	Statut	SF,	Směrnice	č.1/2023:	
	 Zastupitelstvo	projednalo	návrh	aktualizovaného	Statutu	Sociálního	fondu	

obce	a	s	ním	spojenou	Směrnici	č.	1/2023,	která	upřesňuje	a	praktikuje	
čerpání	Sociálního	 fondu.	Tvorbou	sociálního	 fondu	 je	navržená	pevná	
částka,	 kterou	 schválí	 ZO	 v	 návrhu	 rozpočtu.	 Příspěvek	 na	 stravné	 je	
poskytován	ve	výši	stanovené	zastupitelstvem	obce,	dle	platné	vyhlášky	
vydávané	na	základě	§	189	odst.	1	zákona	č.	262/2006	Sb.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	aktualizovaný	Statut	Sociálního	fondu	obce	

Otnice	a	Směrnici	č.	1/2023,	ve	které	se	určují	výše	příspěvků	sociálního	
fondu,	s	platností	od	1.	1.	2024.

9.	 Obecně	závazná	vyhláška	o	místním	poplatku	za	obecní	systém	od-
padového	hospodářství:

Zastupitelstvo	projednalo	návrh	Obecně	závazné	vyhlášky	(OZV),	o	místním	
poplatku	za	obecní	systém	odpadového	hospodářství,	v	souladu	se	záko-
ny	č.	565/1990	Sb.	o	místních	poplatcích	a	č.	541/2020	Sb.	o	odpadech.	
Vyhláškou	 zavádí	 obec	místní	 poplatek	 za	 obecní	 systém	odpadového	
hospodářství	ve	výši	800	Kč/osobu/rok.Touto	vyhláškou	se	zrušuje	OZV	
č.	2/2021	o	místním	poplatku	za	obecní	systém	odpadového	hospodářství	
ze	dne15.11.2021.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	vydává	Obecně	závaznou	vyhlášku	o	místním	poplat-

ku	za	obecní	systém	odpadového	hospodářství.	Účinnost	vyhlášky	je	od	
1.	1.	2024.	

10.	Plán	akcí	na	rok	2024:
	 Zastupitelé	diskutovali	nad	návrhem	Plánu	akcí	na	rok	2024
11.	Plnění	plánu	akcí	na	rok	2023	k	30.	10.	2023:
	 Zastupitelstvo	 vzalo	 na	 vědomí	 přehled	 plnění	 plánu	 akcí	 na	 rok	 2023	

k	30.	10.	2023.
12.	Návrh	rozpočtu	obce	na	rok	2024:
	 Zastupitelé	diskutovali	o	návrhu	rozpočtu	obce	na	rok	2024.
13.	Amfiteátr	za	Dělnickým	domem	–	zmařená	investice:
	 Zastupitelé	projednali	záměr	akce	„Amfiteátr	za	Dělnickým	domem“	jako	

zmařenou	 investici	 obce.	 Doposud	 bylo	 v	 rámci	 této	 akce	 investováno	
135	000,–	Kč	na	zpracování	studie	a	projektu.	Z	důvodu	opakovaně	ne-
gativních	postojů	některých	občanů	z	ulice	Pančava,	byla	obec	nucena	
upustit	 od	 záměru	 realizace	 dle	 vypracované	 projektové	 dokumentace.	
Bylo	navrženo	převést	vynaložené	finanční	náklady	v	účetnictví	obce	ze	
„započatých	investic“	do	„nákladů	obce“.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	obce	schvaluje	akci	„Amfiteátr	za	Dělnickým	domem“	jako	

zmařenou	investici	obce.

14.	Dodatek	č.4	ke	Smlouvě	o	zemědělském	pachtu	–	Rostěnice,	a.	s.:
	 Zastupitelé	projednali	Dodatek	č.	4,	kterým	se	upravuje	předmět	pachtu	

dle	uzavřené	Smlouvy	o	zemědělském	pachtu	ze	dne	12.	4.	2019.	Do-
datkem	č.	4	se	mění	dosavadní	předmět	pachtu	dle	Přílohy	č.	1.	Záměr	
změny	předmětu	pachtovní	 smlouvy	 se	 společností	Rostěnice,	 a.	s.	 byl	
zveřejněn	na	úřední	desce	od	6.	11.	2023	do	20.	11.	2023.

Usnesení:
	 Zastupitelstvo	schvaluje	Dodatek	č.	4	ke	Smlouvě	o	zemědělském	pachtu	

s	firmou	Rostěnice,	a.	s.	

Zpráva o činnosti zastupitelstva obce
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Pančava od dělnického domu až po novostavbu Zdeň-
ka Hudečka a komunikaci za dvorky rodinných domů. 
Věřím, že obyvatelé přilehlých nemovitostí budou 
spokojeni s lepším a kvalitnějším přístupem ke svým 
domovům. V  rámci realizace této akce jsme využili 
hodnotu vzniklých méněprací, a podařilo se nám tak 
opravit i komunikace u kostela, v ulici Boženy Něm-
cové a v ulici Lipová. Na žádost Františka Pavlovce byl 
též opraven vjezd do dvorního traktu budovy kato-
lického domu. V  letošním roce jsme se také zabývali 
pokračováním realizace opravy fasády na dělnickém 
domě a montáží nových předokenních žaluzií. Opravu 
fasády provedla stavební firma Jiřího Majora z Otnic 
a montáž nových žaluzií zajistila firma pana Formánka 
z Újezdu u Brna. V polovině roku začala dodavatelská 
firma Prostavby, a.s. Otnice realizovat dvě velké inves-
tiční akce obce: rekonstrukci tenisových kurtů a  již 
dlouho očekávanou realizaci záměru využití prostoru 
v  ulici Květná. Rekonstrukce tenisových kurtů bude 
dokončena do konce letošního roku. Stavební práce na 
výstavbě a realizaci veřejného prostoru v ulici Květná 
budou dokončeny do konce dubna roku 2024. Věřím, 
že dokončení především této investiční akce bude 
pro občany v  okolí ulice Květná přínosem i  radostí. 
Do začátku nového školního roku se nám též poda-
řilo dokončit rekonstrukci třetího oddělení mateřské 
školy. Navýšením kapacity otnické mateřské školy se 
vyhovělo požadavku rodičů a snížení počtu dětí v jed-
notlivých třídách bude přínosnější i pro samotné paní 
učitelky. Myslím, že během letošního roku je naše obec 
zase o něco krásnější. Děkuji všem, kteří se jakýmkoliv 
způsobem podíleli na tom, co se u nás v obci poda-
řilo a  co tady máme hezkého. V  tomto roce se nám 
díky dotačním titulům podařilo zajistit pro občany 
50 kompostérů o objemu 1 000 litrů a 95 komposté-
rů o  objemu 2  000 litrů. Skoro všechny kompostéry 
byly již občanům rozdány do bezplatné výpůjčky po 
dobu pěti let. Poté zůstanou v majetku občanů. K dis-
pozici máme posledních asi 20 kompostérů o objemu 
2 000 litrů. Tímto bych chtěl informovat všechny, kte-
ří mají ještě zájem o kompostéry, aby se přihlásili na 
obecním úřadě. Pomocí kompostérů můžeme poseka-
nou trávu a zeleň ze svých zahrádek přeměnit na kom-
post, jenž může být následně opět použit v zahrádce 
jako blahodárná součást půdy. 

Společnost Studio Region, s. r. o. Brno již vypracova-
la návrh plánované Změny č. 2 Územního plánu obce. 
Nyní je možnost nahlédnout do předloženého návr-
hu Změny buď na obecním úřadě v kanceláři starosty 
obce, nebo na odboru územního plánování Městského 
úřadu ve Slavkově u Brna. Veřejné projednání návrhu 
Změny č. 2 Územního plánu obce se bude konat dne 
11. ledna 2024 v 15 hodin v místní knihovně. 

Vážení spoluobčané, 
blíží se kouzelný čas Vánoc. Čas, kdy lidé usedají ke 
společnému stolu, aby si projevili vzájemnou úctu 
a lásku. Společně prožité chvíle pohody, radosti a od-
puštění jsou tím nejkrásnějším dárkem, který si může-
me přát. Vánoce jsou jak krásný sen, který nás naplní 
radostí. Vůně tohoto času do nás vnáší příjemné poci-
ty, s nimiž se chceme podělit se svými blízkými a dra-
hými. A proto si tento sen vychutnejme plnými doušky 
a zkusme si ho uchovat v našich srdcích. Vánoce jsou 
každoročním kouzlem a vzbuzují v nás pocit souná-
ležitosti. Vánoce jsou čas, kdy v kruhu svých blízkých 
prožíváme neopakovatelné kouzlo vánočního strom-
ku, radostných jisker v očích našich dětí při rozbalová-
ní vánočních dárků, hřejivé objetí našich nejbližších. 
Vánoční svátky jsou především příležitostí znovu si 
uvědomit, jak se navzájem velmi potřebujeme, že lid-
ské dobro je tou největší hodnotou života. Vánoce jsou 
symbolem lásky a dobročinnosti. 

V neděli 3. prosince jsme prožili adventní odpole-
dne v  sále dělnického domu při vánočním koncertu, 
tentokrát s nádhernou hudbou kapely Vacenovjáci. 

O týden později, v sobotu 9. prosince, jsme se spo-
lečně sešli na vánočně vyzdobeném náměstí, kde jsme 
si poslechli koledy v podání dětí ze základní školy, žen 
z Kosu a kapely Standa band. Krásné písně, výborně 
zajištěné občerstvení od členů SDH Otnice, milá vzá-
jemná setkání a dobrá nálada nám tak všem přítom-
ným vnesla radost do našich srdcí. 

Toto nastávající období má být ve znamení zklid-
nění, srovnání si myšlenek a  také bilancování uply-
nulého roku. Zmínil jsem slovo bilancování, a tak mi 
dovolte, abych zde jmenoval některé významné akce, 
které se nám podařilo v obci letos dokončit. Asi nej-
větší investiční akcí v letošním roce byla realizace akce 
„Komunikace Hudeček“, kde se nám společně s doda-
vatelskou firmou Swietelsky stavební, s. r. o. Brno po-
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Starostovy starosti

Ve čtvrtek 28. září 2023, na svátek svatého Václava, 
se Otnice staly dějištěm oslav „Vyhlášení cykloakce“, 
kterou obec pořádala ve spolupráci s  Dobrovolným 
svazkem obcí Ždánický les a  Politaví. Toho dne naši 
obec navštívilo téměř 1 200 občanů, jak místních, 
tak z blízkého i dalekého okolí. Chtěl bych na tomto 
místě poděkovat všem, kteří se jakýmkoliv způsobem 
zapojili do příprav i samotného konání akce, jež byla 
velmi kladně hodnocena. Poděkování patří především 
místostarostovi obce, zaměstnancům obecního úřa-
du, zastupitelům obce, členům SDH Otnice, TJ Sokol  
Otnice, ZO ČZS, MS Hubert Otnice, stárkům, ale 
i všem jednotlivcům, kteří pomohli připravit tuto akci. 
Díky vám všem za obětavost, ochotu a svůj volný čas, 
který jste vložili do zdárného průběhu celé akce.

Na závěr bych chtěl informovat, že z  důvodu no-
vely Zákona o  poplatcích č. 252/2023 Sb. a  navýšení 
DPH v důsledku schváleného konsolidačního balíčku 
vlády ČR zastupitelstvo obce vydalo nové obecně zá-
vazné vyhlášky o poplatcích, kterými se stanovuje výše 

poplatku za obecní systém odpadového hospodářství 
a za psy. Nově tedy, s účinností od 1. ledna 2024, bude 
poplatek za odpady navýšen ze současných 600,– Kč 
na 800,– Kč za občana na kalendářní rok a poplatek 
za psa je stanoven na výši 200,– Kč za rok, za druhého 
a dalšího psa potom 300,– Kč. Tento krok navýšení po-
platků byl nutný i z důvodu stále se zvyšujících výdajů 
z rozpočtu obce na systém odpadového hospodářství. 
V  návrhu rozpočtu obce na rok 2024 je ve výdajové 
části na systém odpadového hospodářství vyčleněna 
částka 3 300 000,– Kč, přičemž na poplatcích bylo v le-
tošním roce vybráno pouze 970 000,– Kč.

Vážení a milí spoluobčané, dovolte mi, abych vám 
v  tomto čase nejistoty i  zvýšených nároků na vaše 
rodinné rozpočty přesto popřál krásné a  požehnané 
prožití svátků vánočních i  úspěšný vstup do nového 
roku 2024. Hlavně mír a  pokoj na duši i  na těle pro 
vás všechny.

Pavel Mezuláník, starosta obce

Vážení spoluobčané,
dovolte, abych vám jménem zastupitelstva obce 
a zaměstnanců obecního úřadu, i svým popřál 
požehnané a klidné prožití vánočních svátků 
v rodinném kruhu, radost z rozzářených očí 
vašich dětí u stromečku a vám všem radost 
ze života.

Chtěl bych velmi poděkovat zaměstnancům 
obecního úřadu, zastupitelům, ale zejména 
všem členům jednotlivých spolků a organizací 

za trpělivou a nepřehlédnutelnou práci při 
zajišťování nespočetných akcí pro děti, mládež 
a celou veřejnost. Poděkování patří všem, kteří 
svou anonymní prací přispívají ke zkvalitnění 
veřejného života v naší obci. 

Do nového roku 2024 všechno nejlepší, pevné 
zdraví, úspěch v osobním i pracovním životě.

Pavel Mezuláník
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Zaměstnanci naší obce, včetně starosty a místosta-
rosty, se v polovině října vydali na exkurzi do Hostětí-
na. Proč právě tam? Obec Hostětín je příkladem, jak 
šetřit energii, jak chránit životní prostředí a za svoje 
ekologické projekty získala už několik ocenění. Akti-
vity směřující k úsporám energií a ochraně životní-
ho prostředí byly také důvodem, proč do Hostětína 
v roce 2010 při své návštěvě České republiky zavítal 
(tehdy ještě) britský princ Charles. 

Nás ve vesnici, ležící v  Bílých Karpatech, mile 
přivítala lektorka z  Ekologického centra Veronica 
a provedla nás obcí i centrem Veronica. Co všechno 

jsme viděli? Moštárnu, fotovoltaické elektrárny na 
obecních budovách i rodinných domech, kořenovou 
čističku odpadních vod, obecní výtopnu na dřevní 
štěpku, veřejné osvětlení s moderními lampami, kte-
ré omezují produkci škodlivého světelného smogu, 
ukázkovou přírodní zahradu s  historickou sušičkou 
ovoce. Pochutnali jsme si na obědě v centru Veronica,  
kde jsme se potkali se starosty z  Opavska, kteří se 
do Hostětína přijeli inspirovat. Hlásil se k nám sta-
rosta obce Otice. Hostětín ukazuje, že když se chce, 
tak to jde a že udržitelný rozvoj obcí se může klidně 
stát v naší republice standardem rozvoje. 

Můžeme Vám pomoci s řeše-
ním denních nebo i  neobvyk-
lých situací, úředních záležitos-
tí, s věcmi, se kterými si nevíte 
rady, doprovodit Vás k  lékaři, 
nebo si prostě jen tak popoví-
dat o tom co Vás trápí nebo těší. 
Prostě pomoci Vám s  čímkoli, 
co je pro Vás důležité. 

Rádi bychom Vám pomoh-
li navazovat nová přátelství 
v  rámci Vašeho bydliště nebo 
blízkého okolí, propojovat Vás 
se spolky a  lidmi v  soused-
ství, kteří budou v  budoucnu 
ochotni Vám pomoci při ře-
šení běžných denních záleži- 
tostí. 

V  případě, že byste měli 
o  tuto službu zájem, nebo tře-
ba jen znáte osamělého seniora, 
pro kterého by tento projekt byl 
vhodný, kontaktujte mne. 

S pozdravem 
Vaše Létající vnučka 

Vážení spoluobčané, 
místní akční skupina Slavkovské bojiště ve Vaší obci spustila 
nový projekt Létající vnučka, který se zaměřuje na pomoc senio- 
rům, kteří žijí sami, nebo se cítí osaměle. Projekt je financován 
z jiných zdrojů a jeho využití je proto pro Vás zcela bezplatné. 

Kateřina Zacpalová | tel.: 605 373 684
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NON-STOP pomoc v krizových situacích (pády, zranění)

Princip služby spočívá v  tom, že klient má stále 
u  sebe (na ruce) malé elektronické zařízení (hodin-
ky, náramek). Po jeho stisknutí se ozve hlas asistenta 
a  ten po vyhodnocení situace zvolí postup a  formu 
zajišťované pomoci. Profesionálně proškolený asis-
tent je s klientem v neustálé komunikaci až do úplné-
ho vyřešení celé situace. 

Zařízení dokáže samo rozpoznat a  upozornit na 
nestandardní situace (náhlý pád či déle trvající ne-
hybnost) i  když klient nestihne aktivovat tlačítko. 
Zároveň se lokalizuje (GPS/GSM) místo v  jakém se 
klient nachází. Asistent i v těchto případech volá na 
zařízení a ověřuje stav klienta. 

Senior a jeho rodina tak mají jistotu, že se mu vždy 
dostane rychlé a optimální pomoci v domácím i ven-
kovním prostředí. Uživatel tím získá větší sebedůvěru 
a nemusí se omezovat ve svých aktivitách a oblíbených 
činnostech kvůli obavám z nečekaných problémů. 

Linka pomoci a bezpečí pro seniory
Součástí služby je také non-stop linka pomoci při 

úzkostných, tísnivých a depresivních pocitech, strachu 
ze samoty, sdílení radostí i starostí osamělých seniorů. 
Dále také poskytování sociálního poradenství a zpro-
středkování kontaktu se společenským prostředím.

Čtení z knihovny Anděla na drátě
S pomocí předních českých herců byl vytvořen 

rozmanitý obsah audiozáznamů knihovny Anděla na 
drátě. Při pravidelných voláních a aktivizačních ho-
vorech se uživatelům nabízí výběr z obsáhlé knihov-
ny audiozáznamů různých žánrů.Rozšířili jsme tím 

možnosti naší komunikace o  čtení a  příspěvky od 
známých umělců a herců. Ty jsou zajímavým rozptý-
lením, seniory potěší a  pomáhají tak lépe překonat 
důsledky společenské deprivace plynoucí z  nucené 
izolace a samoty. 

Bez mobilního telefonu, 
bez měsíčních plateb za SIM kartu

Další přidanou hodnotou je možnost přijímat ho-
vory na zařízení od rodiny a přátel ale hlavně vlastní, 
neomezené volání ze zařízení (odchozí hovory) do 
všech sítí (v ceně služby).Klient tak nepotřebuje tele-
fon a ušetří za kredit či paušál SIM karty. 

Cílem služeb „Anděl na drátě“ je vedle ochrany 
zdraví a života klientů, také podpora komunikace se 
svými blízkými a přáteli. Přispívá tím ke zlepšování 
tělesné i  psychické kondice seniorů a  napomáhák 
prodloužení hodnotnějšího a spokojenějšího životav 
jejich přirozeném domácím a sociálním prostředí.

Linnet	eu	s.	r.	o.	 	 Anděl	na	drátě,	z.	ú.	 	 Karlovo	náměstí	84,	547	01	Náchod
Tel.:	774	705	824	 	 E-mail:	info@andelnadrate.cz	 	 www.andelnadrate.cz

Všechny tyto služby stisknutím jediného tlačítka

Nepřetržitá 24/7 Tísňová péče  „Anděl na drátě“ je určena převážně seniorům a  osobám se zdravotním 
postižením, u kterých se zvyšuje riziko pádu, náhlé nevolnosti, slabosti či kolapsu. Zdraví i život pak závisí 
na rychlém zajištění pomoci. 
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Poplatky vybíráme v hotovosti od 10. ledna 2024 na pokladně obecního úřadu v úřední dny: 
Pondělí, středa 8:00 – 11:30, 12:30 – 17:00 hodin a pátek 8:00 – 11:30 hodin.

KOMUNÁLNÍ ODPAD 
800 Kč za 1 osobu / nemovitost
Při platbě poplatku je nutné nahlásit počet a objem 
svozových nádob. Výši poplatku počet a objem nádob 
neovlivní.
Poplatek je splatný:
a) jednorázově nejpozději do 31. března 2024
b) ve  dvou stejných splátkách, nejpozději v  termí-

nech do 31. března a do 31. srpna 2024
Poplatníkem je:
a) fyzická osoba přihlášená v obci
b) nebo vlastník nemovité věci zahrnující byt, ro-

dinný dům nebo stavbu pro  rodinnou rekreaci,  
ve  které není přihlášená žádná fyzická osoba 
a která je umístěna na území obce.

Poplatek upravuje Obecně závazná vyhláška obce  
Otnice o místním poplatku za obecní systém odpado-
vého hospodářství platná od 1. 1. 2024.

POPLATEK ZA PSA
200 Kč za 1 psa, 300 Kč za dalšího psa
Poplatek je splatný jednorázově nejpozději do 
31. března 2024 se platí ze psů starších 3 měsíců.
Poplatek upravuje Obecně závazná vyhláška  
obce Otnice o místním poplatku ze psů platná  
od 1. 1. 2024.

OHLAŠOVACÍ POVINNOST
Poplatník je povinen podat správci poplatku 
ohlášení nejpozději do 15 dnů ode dne vzniku své 
poplatkové povinnosti. Dojde-li ke změně údajů 
uvedených v ohlášení, je poplatník povinen tuto 
změnu oznámit do 15 dnů ode dne, kdy nastala. 
U poplatku ze psů je také nutné do 15 dnů ohlásit 
zánik poplatkové povinnosti.

Svoz komunálního odpadu během vánočních svátků proběhne v pátek 29. 12. 2023.
Sběrný dvůr v Otnicích bude během vánočních svátků otevřen dle řádné otevírací doby.

Na obecním úřadě a v místní knihovně bude od 22. prosince 2023 do 2. ledna 2024 ZAVŘENO.

Vážení občané, máte-li  
zájem o plastový kompostér 
o objemu 2 000 litrů, 
můžete se přihlásit 
v kanceláři obecního 
úřadu. Kompostování 
BIO odpadu je vhodnou 
metodou, jak nakládat 
se zbytky z kuchyně 
a zahrady. Kompostováním 
si můžete vytvořit přírodní 
hnojivo pro vaši zahradu. 
V současné době je 
k dispozici 20 kompostérů.
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Advent. Čas zklidnění. Pro zaměstnance obecního úřadu možná naopak. Instalují betlém, zavěšují vánoční osvětlení, sbírají 
odpadky, chystají vánoční koncert, zdobí dělnický dům, řežou dřevo, zazimovávají farní zahradu, připravují zpívání u stromu, 
pečují o hřbitov, zdobí náměstí, odklízejí sníh… seznam činností by byl ještě dlouhý. Většinu času jsou venku. Za každého počasí. 
Je za nimi vidět spousta práce. Umí přidat ruku k dílu. Často i ve svém volném čase. Děkujeme.

U radnice, u cyklostezky, 
u sadu i a na Strážce byly 
instalovány nové naučné 
tabule s fotografiemi 
a zajímavými informacemi. 
Dřevěné rámy na tabule 
vyrobil Vojtěch Jedlička 
ze Šaratic. 

Na procházce si můžeme 
nejen protáhnout tělo, 
dýchat čerstvý vzduch, 
ale zároveň se něco 
dozvědět o přírodě 
a historii naší obce. 
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V již tradičním termínu na svá-
tek svatého Václava se konalo slav-
nostní vyhodnocení cykloturistické 
akce Za poznáním svého regionu, 
kterou organizuje již 22. rokem 
dobrovolný svazek obcí Ždánický 
les a  Politaví. Organizátorem le-
tošního vyhodnocení se stala obec  
Otnice. 

V  prostoru parku před základní 
školou už od rána panoval čilý ruch, 
protože tak jako v loňském roce, i le-

tos součástí akce bylo také mistrov-
ství mikroregionu ve vaření guláše. 
Letos se v klání o vařečku pro tým 
s  nejchutnějším gulášem potkali 
kuchaři z  16  obcí. Dle hodnocení 
návštěvníků byl nejpovedenějším 
gulášem ten, který připravil tým 
nominovaný obcí Otnice. Na akci 
bylo přítomno odhadem 1 200  ob-
čanů, jak místních, tak z  blízkého 
i  dalekého okolí. Program byl tvo-
řen kulturní částí  – nechybělo pě-

vecké vystoupení místních Blonďá-
ků, žen z Kosu a živá hudba. Většina 
návštěvníků však netrpělivě čekala 
na hlavní část programu – předá-
vání diplomů, cen a  na tombolu. 
V  letošním roce platně vyplněnou 
cykloprůkazku odevzdal rekord-
ní počet cyklistů, bylo jich 515.  
V  Otnicích se tato cykloakce těší 
velké oblibě, obec byla zastoupena 
49 cyklisty. 

Letošní vyhlášení cykloakce je 
za námi. Vítěze mistrovství mikro-
regionu ve vaření guláše už známe, 
tombola je rozdaná. Nezbývá nám, 
než srdečně poděkovat obci Otnice, 
jejím obyvatelům a zaměstnancům, 
kteří věnovali hromadu času a úsilí 
přípravě akce. Dále všem kuchařům 
z  nominovaných týmů, účinkují-
cím, a v neposlední řadě vám, cyk-
listům, kteří jste se zapojili a s entu- 
ziazmem objeli všech 27 obcí mikro- 
regionu. Bylo to skvělé, už teď se tě-
šíme na další ročník!

Dobrovolný svazek obcí  
Ždánický les a Politaví
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S  maminkami a  jejich dětmi, 
nejmenšími návštěvníky knihov-
ny, jsme měli na podzim dvě se-
tkání – první týden v  září a  mi-
mořádně poslední týden v  říjnu. 
Jinak se pravidelně setkáváme 
první úterý v měsíci – jednou za 
dva měsíce. 

I když děti ještě nemluví, tak se 
velmi intenzivně a jakoby „mimo-
chodem“ učí spoustu věcí. Pokud 
tedy nejmenším dětem hodně čte-
te a povídáte si s nimi, připravuje-
te jim jednoznačně lepší start do 
života. Slovní komunikace a před-
čítání dětem již od kojeneckého 
věku vede u  nich později k  lepší 
gramotnosti a větší představivosti 
i bohatší slovní zásobě. Pokud se 
tedy s dětmi hodně mluví a čte již 
v průběhu prvních tří let jejich ži-
vota, kdy se jejich řečové centrum 

nejvíc rozvíjí, děti dříve mluví, 
čtou i píší. Děkuji maminkám za 
tipy na knihy, které mají jejich děti 
rády i za pěkné ukázky, jak samy 

dětem čtou. Je to vždycky příjem-
ně strávený čas. Další setkání bude 
v úterý 9. ledna 2024 od 10 hodin. 
Přijďte mezi nás.

Beseda a autogramiáda známé-
ho moderátora a publicisty Václa-
va Žmolíka se uskutečnila v úterý 
19. září. O  výborné občerstvení 

přímo v knihovně se skvěle posta-
rala Leona Leváková. Návštěvníci 
besedy mohli ochutnat nejen bílé 
a  červené víno, ale také výborný 

Krajinou vína s Václavem Žmolíkem 
burčák. Václav Žmolík nás svým 
příjemným hlasem navnadil na 
cestování po naší krásné vlasti,  
nejen za vínem. Zájemci si na 
závěr besedy mohli koupit někte-
rou z jeho knih, kterou všem rád 
podepsal i  s  věnováním. Chcete-
-li najít inspiraci na výlety v naší 
vlasti, můžete si v naší knihovně 
vypůjčit jeho knihy, ve kterých 
najdete opravdu hodně zajíma-
vostí. Za tip na uspořádání bese-
dy s  Václavem Žmolíkem děku-
jeme Hance Skleničkové. Václav 
Žmolík je v  současné době také 
moderátorem Dvojky Českého 
rozhlasu. Představte si, že přímo 
ve vysílání ve svátek sv. Václava 
zmínil besedu v  naší obci, kde 
se mu velmi líbilo. Už na besedě 
nám říkal, že tu jistě máme skvělé 
vedení obce, že tu žijí dobří lidé, 
že je naše vesnice krásná, upra- 
vená … 

S knížkou do života
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Důvěřuj, ale prověřuj

Tajemné brněnské podzemí s Alešem Svobodou

V  současné době se knihovny 
chtějí zaměřit na  mediální gra-
motnost. Proč? Odpovědí může 
být argument, který vyslovil To-
máš Řehák z  Městské knihovny 
v Praze: „Problém není množství 
informací, ale to, že si nemůžeme 
být jistí tím, že jsou správné. Ka-
ždý den čelíme informacím, které 
si i  vzájemně protiřečí, dožadují 
se naší pozornosti a útočí na emo-

ce. Je jisté, že dovednost čtení mé-
dií a rozeznávání faktů od emocí 
je v dnešní době více než důležitá 
a role knihoven v posilování této 
dovednosti je nezastupitelná.“ 

První říjnový týden probíha-
la akce Týden knihoven. V  naší 
knihovně jsme měli výstavu re- 
gionální literatury, malování man-
dal a burzu knih. Další přednáš-
ku na téma mediální gramotnost 

připravujeme na příští rok. Možná 
si vzpomenete na zajímavou před-
nášku „Zdravý rozum a  média“, 
kterou měl loni v knihovně Radek 
Mezuláník…

Tím bychom se měli řídit vždy, když si někde přečteme: „Sdílejte rychle, než to smažou.“ Či jiné  
„zaručené“ informace. Už dávno neplatí: „Říkali to v televizi, tak to musí být pravda.“ Nemusí. 

„Podzemní prostory stále lá-
kají nové návštěvníky, probouze-
jí totiž fantazii. Podzemí je tajem-
né, proto přitahuje. A  nemusíte 
o  něm nic vědět. Když vstoupíte 
do nějakého podzemního pro-
storu, fantazie začne okamžitě 
pracovat.“ To jsou slova Aleše 
Svobody, největšího odborníka 
na brněnské podzemí, který měl 
v  naší knihovně besedu v  úterý 
10. října. 

Aleš Svoboda zkoumá brněn-
ské podzemí už více než tři desítky 
let. Původně se ke své práci dostal 

náhodou, plánoval kariéru archi-
tekta. Stal se ale odborníkem na 
brněnské podzemí, byť nejdříve 
nedobrovolně, v práci mu je totiž 
přidělili. Přednášky Aleše Svobo-
dy jsou vyhlášené široko daleko, 
a  tak jsme ho pozvali i  do naší 
knihovny. Jeho vyprávění oprav-
du stálo za to. Nesmírně zajíma-
vě nám popisoval, jak to vypadá 
pod Pekařskou ulicí. Znáte příběh  
Marie Bartošové, která v roce 1976  
zmizela pod Pekařskou? Slyšeli 
jste o jezeru pod Petrovem? „Ko-
lega přinesl z  domu nafukovací 

kajak a za svitu baterek jsme pro-
plouvali krasovým polem, hlava-
mi uráželi krápníky a  objevovali 
zatopené sklepy. Bylo to úžasné,“ 
popisoval dobrodružství, která se 
v  pracovní době poštěstí proží-
vat jen málokomu. Aleš Svoboda 
již vydal tři knihy, které si mohli 
přítomní koupit a  nechat auto-
rem podepsat. Všechny jeho kni-
hy Brněnské podzemí si můžete 
prohlédnout nebo vypůjčit v naší 
knihovně. Další přednáška o  br-
něnském podzemí se uskuteční ve 
čtvrtek 11. dubna 2024. 
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V knihovně děti četly pejskovi

Jak se žije nevidomým v dnešním světě? 

Jelikož knihovna už dávno není 
jen o půjčování knih, snažíme se 
nejen čtenářům nabízet různé 
aktivity, které by je do knihovny 
přilákaly. 

Po dobré zkušenosti z  minu-
lého roku, kdy k  nám poprvé 
přijela Eva Kalivodová s  její ca-
nisterapeutickou fenkou Beky, 
jsme ji do naší knihovny pozvali 
znovu. Pejsek je živý tvor a nesmí 
být přetěžován, proto byl počet 
míst omezený. Chtěli jsme, aby se 
Beky u nás cítila dobře. I když se 
akce „Čteme pejskovi“ zúčastnilo 
víc dětí, než si lektorka původně 
přála, nemohli jsme uspokojit 
všechny zájemce. Zajímá vás, jak 
se čte pejskovi? Děti seděly na 
zemi s Beky, odpovídaly na otáz-
ky, plnily úkoly, četly jí nahlas, ale 
také ji hladily, česaly, podlézaly… 
„Přítomnost hodného pejska jako 
posluchače pomáhá odbourat 

Díky setkání s Nikol, která je nevidomá a vyslech-
nutí jejího příběhu si mnozí z  nás uvědomili, jaké 
máme štěstí, že můžeme vnímat svět všemi smysly 
a  jak bychom za to měli být vděční. S  nápadem po-
zvat do knihovny nevidomou Nikol Rolákovou přišla 
její sestra Eva Matoušková, který bydlí se svou rodi-
nou u nás v Otnicích. S Niky přijeli její rodiče, přišla 
také její sestra Eva se svými dcerami. Bylo hezké vi-
dět, jak celá rodina drží spolu a navzájem si pomáhají 
a vychází si vstříc. Přivezli s sebou spoustu pomůcek 
pro nevidomé. Od různých společenských her, přes 
psací stroj až po knihy… Niky nám vyprávěla, jaké to 
bylo, když po operaci mozku přestala ve svých patnácti 
letech úplně vidět. Čím vším si musela projít. Přesto 
se nevzdávala, vystudovala střední školu, odmaturo-
vala a  aktivně se zapojila do života. Přivezla s  sebou 
i roztomilé maličkosti, které vyrábí z korálků. Věřím, 
že zakoupením andílků, hvězdiček, náramků či jiných 
drobností jsme jí udělali radost a  alespoň trošku ji 
podpořili. Její výrobky si můžete koupit i v e-shopu na 
webových stránkách www.koralkyniky.cz.

Jitka Bublová, knihovnice
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dnes mezi dětmi rozšířenou ne-
chuť k  hlasitému čtení a  učí děti 
vnímat knihovnu jako místo, kde 
mohou prožít něco zajímavého,“ 

říká Eva Kalivodová, která k nám 
s  Beky přijela a  zároveň pracuje 
v  Knihovně Karla Dvořáčka ve 
Vyškově. 
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Otnická vločka

Otnická knihovna
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Předposlední listopadové odpoledne jsme si v krás-
ném a příjemném prostředí knihovny užili tvoření a po-
znávání. Již téměř tradiční malování na okna křídovou 
barvou jsme doplnili o  tvoření andílků z „recy“ mate-
riálu – korkových zátek, hlaviček ze slaného těsta, listů 
z  vyřazené knihy a  zbytků vln. Na čtenáře i  nečtenáře 
čekala ještě knižní stezka zakončená malou odměnou. 
Děkujeme všem, kteří s  námi tvořili. Naše malované 
vločky přivolaly i ty z nebe.  Dáša Sloupová

Pozdrav ze Zikmundovy zlínské vily

Na podzim jsem s rodinou navštívila Zlín. Inspirací 
k této návštěvě pro mne bylo setkání s moderátorem 
Václavem Žmolíkem v otnické knihovně. Během své-
ho poutavého vyprávění velmi obdivoval naši knihov-
nu. Nedávno natáčel ve vile Miroslava Zikmunda, kde 
ho mimo jiné ohromila knihovna tohoto cestovatele, 
která obsahuje osm tisíc knih a další čtyři tisíce pře-
vážně odborných a cestopisných se nachází v jeho pra-
covně. Kolik svazků knih má asi naše obecní knihov-
na? Určitě se na to při další návštěvě musím zeptat. 

Dana Sekaninová

Kouzelné VÁNOCE v kruhu vaší rodiny,  
nechť vám pomalu ubíhají sváteční hodiny.

V NOVÉM ROCE mějte radost, štěstí, zdraví,  
čtení dobrých knih, ať vás stále baví.
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Malý zázrak úsměvu

Jedna moje známá na otázku, zda se má v  životě 
častěji usmívat, odpověděla, že není blázen, aby 
chodila a jen se „usmívala“ a že už tak má dost pro-
blémů. Co na to říct? Našim malým dětem, které 
se během dne dokážou usmát, anebo zasmát až tři-
stakrát, to samozřejmě nepřipadá hloupé, ani ne-
přirozené. Naopak  – pokud to nedělají, začínáme 
bít na poplach: něco s dítětem není v pořádku, není 
nemocné? V tomto ohledu většina starších lidí jed-
noznačně prohrává s  mladší generací. Avšak prů-
měrný dospělý člověk se usměje jen pět až desetkrát 
denně. A to ještě bereme v úvahu křivé a sarkastic-
ké úsměvy!

Pokud máte pocit, že už vás lze zařadit do kate-
gorie „velmi vážný člověk“, nebo že se do ní chystáte 
spadnout a nechcete, zkuste začít s velmi jednodu-
chými kroky, o kterých se zde dočtete.

Pozorujte sami sebe a  to, jak se cítíte, když se 
usmíváte, a zejména když se smějete. Kromě toho, 
že určitě zaznamenáte zlepšení nálady, nebudete 
pozorovat strach, hněv, pochybnosti ani žádné ne-
gativní myšlenky. Vyzkoušejte to a  přesvědčte se 
sami. Podmínka však zní: smích nebo úsměv by měl 
být přirozený! My neumíme cítit strach nebo hněv 
a zároveň se smát. Buď jedno, nebo druhé nebude 
fungovat – buď strach, nebo smích se nedostaví.

Podívejte se na malé děti. Všechny jejich pro-
blémy, starosti a radosti jsou jim vepsány do tváří. 
Když jsou rozrušené, pláčou. A když je něco veselé-
ho – okamžitě mají úsměv až do uší, slyšíme jejich 
zvonivý smích. Jsou bezprostřední, ještě se nena- 
učily, tak jako my, skrývat své emoce. To znamená, 
že souvislost mezi emočním stavem a výrazem tvá-
ře je na jejich příkladu zřejmá.

Ale pokud toto spojení funguje jedním směrem, 
proč to nezkusit opačně? Začněte ovlivňovat naše 
emoce tím, že budete „pracovat“ na výrazu vaší  
tváře.

Na obličeji je mnoho obličejových svalů, které 
přijímají povelové signály z velkého množství ner-
vových zakončení. A podle typu těchto signálů sva-
ly vytvářejí ten či onen výraz - uraženost, smutek, 
radost, zklamání atd. Nyní my sami, když se usmí-
váme, ovlivňujeme tato nervová zakončení. A ony 
zase ovlivňují náš psychicko-emocionální stav.

Experimentálně bylo prokázáno: pokud si „na-
sadíte“ masku smutného člověka, po chvíli se vám 
zkazí nálada. A  naopak, špatná nálada se doslova 
po jedné či dvou minutách znatelně zlepší, pokud si 
„nasadíte“ masku radostnou.

Od zdravého životního stylu 
ke smyslu života

V neděli 22. října odpoledne proběhla v knihov-
ně zajímavá beseda s Andrejem Bashunem z Lo-
tyšska, kterou skvěle a  s  úsměvem překládala  
Irena Štipčáková. 

Během setkání jsme měli možnost seznámit 
se s  osobním příběhem pana Andreje, který byl 
v mládí na pokraji smrti a díky různým meditač-
ním technikám, či praktikování jógových ásan žije 
nyní radostný život. Sami jsme si mohli některé 
duchovní praktiky vyzkoušet. Následující neděli 
nás Andrej s  Irenou provedli různými technika-
mi, které rozvíjejí hloubku zklidnění mysli. Každý 
sám může vyzkoušet úsměv, o kterém si přečtete ve  
vedlejším článku.



2 8 .  r o č n í k  •  2 0 .  P r o s i n c e  2 0 2 3 21

Výhody úsměvu v posteli

Chtěla bych vám dát ještě jeden tip, který vám po-
může, aby se dobrá nálada stala vaším stálým spo-
lečníkem na cestách. Ráno, než vstanete z postele, se 
usmějte. Nejen rty, ale celým tělem. Usmívejte se tak, 
abyste se uvnitř sebe cítili příjemně. Povinný úsměv 
nebo jakýsi „gumový“ úsměv vám nepomůže, pomů-
že pouze upřímný a otevřený úsměv.

Ale když už vstanete z postele a vzpomenete si, že 
jste se zapomněli usmát, nemusíte se vracet zpátky. 
Usmějte se tam, kde jste si na to vzpomněli. A abyste 
na úsměv nezapomněli, umístěte vedle postele něja-
kou připomínku - stačí větu nebo vtipný obrázek. Za 
několik dní se tento postup stane normálním a nebu-
dete už potřebovat si nic připomínat.

Bude velmi dobré, když spolu s úsměvem nezapo-
menete poděkovat životu za to, že vám dal další den. 
Poděkovat za další šanci stát se lepším, lidštějším, 
něco pochopit, něco nového se naučit, někomu po-
moci, udělat něco dobrého. Poděkovat za další příle-
žitost více poznat svůj život, spřátelit se s ním.

Poděkujte a usmějte se. A při druhém úsměvu ne-
zapomeňte popřát štěstí, radost, lásku a zdraví všemu 
živému na zemi. Pokud je vnější podoba úsměvu na-
plněna takovým vnitřním obsahem, jeho kvalita se 
mnohonásobně posílí.

Závěrem

V tomto článku jsme se dotkli pouze začátku tématu 
vlivu úsměvu a smíchu na naši náladu a vnitřní roz-
položení. Samozřejmě existují mnohem zajímavější 
a hlubší metody, jako je například „terapie smíchem“, 
kdy samotná terapie může trvat až hodinu a  půl 
v kuse. Ale nepřipravený a netrénovaný člověk tako-
vé působení na naší psychiku a fyzické tělo prostě ne-
může vydržet. Terapie smíchem proto kromě smíchu 
nutně zahrnuje i osvojení si souboru tělesných cviků 
(z racionální gymnastiky) a určitých dechových cvi-
čení, prvků zklidnění mysli, hluboké relaxace a mno-
ho dalšího, což dohromady připravuje tělo na silnou 
očistu od nahromaděného stresu, toxinů a škodlivin. 
Výsledek je však díky tomu mnohem vyšší.

O terapii smíchem však budeme mluvit více. Me-
zitím, pokud budete pravidelně dodržovat všechna 
výše uvedená doporučení, brzy si všimnete pozitiv-
ních změn, které se s vámi budou dít.

ANDreI BAShUN  
v překladu Ireny Štipčákové

Výhody úsměvu před zrcadlem

Bylo by dobré, kdyby si mnoho lidí stanovilo pra-
vidlo, že se několikrát denně postaví na tři minuty 
s  rovnou páteří před zrcadlo a usmějí se svým nej-
krásnějším úsměvem! Možná se ptáte: „K čemu to 
bude? A proč je třeba stát s rovnou páteří a dívat se 
do zrcadla?“ „Ano,“ odpovím. Když se s  úsměvem 
podíváte do zrcadla, zachytíte ten nejkrásnější a nej-
přirozenější výraz své tváře, včetně výrazu očí. Pak 
v běžném životě snadno se k němu vrátíte – k tomu 
nejkrásnějšímu a  nejpřirozenějšímu. Navíc při po-
hledu na sebe do zrcadla nenecháte svou mysl někam 
„odplout“ a zapomenout na to hlavní, co vás v tuto 
chvíli zajímá – o to maximálně kreativně vytvořit ten 
nejkrásnější úsměv.

Kromě úsměvu si ještě natrénujete také krásné dr-
žení těla, zbavíte se hrbení, „ohnutých zad pod tíhou 
problémů“. Krásné, a  tedy správné držení těla kro-
mě čistě vnější atraktivity přispívá také k vnitřnímu 
omlazení organismu.

Ve chvíli, kdy se usmíváte, jste nejharmoničtější, 
nejpřirozenější a  nejotevřenější světu, což zname-
ná, že se aktivují všechny životní síly, které v  těle 
kolují a vyživují ho. Rovná a otevřená páteř, která 
je hlavní „životní tepnou“ této síly, klade její prou-
dění mnohem menší odpor. Díky tomu energie 
může plně proudit do všech vnitřních orgánů a sys- 
témů.

Nyní stačí trocha trpělivosti a  za pár minut vás 
začne naplňovat dobrá nálada. Ještě minutu na ukot-
vení tohoto stavu a jste připraveni zvládnout všech-
ny úkoly, které před vámi stojí. Jenže teď už na nic 
nereptáte, jdete je dělat s vnitřní lehkostí a radostí.

Dalším doporučením je pohodlně se posadit 
(nebo si lehnout), uvolnit veškeré napětí a  zavřít 
oči. Takto vydržte sedět dvě minuty. Prostě jen se-
dět a naslouchat světu kolem nás. Bez snahy uslyšet 
něco konkrétního, bez analyzování, bez očekávání... 
Vaši pozornost upoutá okolní svět a  vy jako byste 
se v  tomto prostředí zvuků nacházeli. Může to být 
zpěv ptáků, hudba, která někde hraje, šumění větru... 
Prostě jen nasloucháte světu kolem sebe (už to samo 
o sobě je velmi příjemný stav). A v určitém okamžiku 
pocítíte vnitřní klid... pak, když se usmějete, začnete 
pomalu otevírat oči. Nyní můžete přistoupit k zrca-
dlu. Po cvičení před zrcadlem se opět na několik mi-
nut posaďte do ticha se zavřenýma očima.

Pravidelným cvičením si tento stav lépe zapamatu-
jete a budete se do něj snadno vracet. To vám umožní 
být v životě přátelštějším a klidnějším člověkem. Je to 
také dobrý příklad pro ostatní!

Zdravý životní styl
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ze Znojma hráli  
na farní zahradě
Kdo zavítal v neděli 10. září od-
poledne na farní zahradu, určitě 
nebyl zklamán! 

Pod pergolou měla koncert 
znojemská kapela Jazzy Talking, 
se kterou už Městská knihovna 
Znojmo pár let spolupracovala na 
oblíbeném hudebním pořadu, kdy 
milé a známé jazzové melodie byly 
proloženy verši místních autorů. 
Napadlo mě tedy zkusit tento po-
řad nabídnout i Otnicím. 

Oslovila jsem knihovnici Jitku  
Bublovou a  díky její laskavosti 
a ochotě vznikl pořad, který se se-
tkal s dobrými ohlasy publika. 

Kapela Jazzy Talking přijela se 
zpěvačkou Nikol Kratochvílovou, 
která je zároveň členka herecké-
ho souboru Městského divadla 
v Brně. Nikolka nejen krásně zpí-
vala, ale i tančila. 

Starosta obce Pavel Mezuláník 
s Jitkou Bublovou recitovali básně 
Drahomíry Tišerové. 

I přesto, že jazzová kapela hrá-
la v Otnicích poprvé a mnozí při 
pozvání na akci říkali: „Jazz? To 
já nemusím,“ jsme prožili velmi 
příjemné nedělní odpoledne a  na 
vlastní uši se přesvědčili, že jazzo-
vá kapela krásně hraje.

hanka Skleničková,  
za organizátory akce

Poděkování: 
hance Skleničkové, která nejen zorganizovala tuto velmi povedenou akci, ale zároveň připravila občerstvení 
pro muzikanty i pro návštěvníky. Pavlu Muricovi a Petru Kaloudovi, kteří nabídli svoji pomoc a ujali se 
role výčepního a obsluhy za barem. Jaroslavu Bublovi za místní víno. Zaměstnancům obce, kteří nachystali 
a uklidili prostor na farní zahradě… A všem, kteří přišli. Bylo to krásné.
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Duchovní okénko

Vánoce jako dobrá možnost k zastavení

Nedávno jsem šel po městě a všiml jsem si zastávky 
„na znamení.“ A snad to může být nepatrným povzbu-
zením pro dny Adventu i Vánoc. Ta symbolika, že se tě-
šíme, jak si spolu s blízkými zamáváme na sváteční spoj, 
aby nás neminul. Nebo jak rádi oceníme ty, kteří nám 
u toho budou nápomocni: připraví a pozvou k setkání 
při rozsvícení stromu na návsi, dále i ty, kteří chystají 
krásné zpěvy v kostele, nebo jeho výzdobu pro Boží Dítě 
při narození – stromky, Betlém, jistě také milé besídky 
ve školách a další… Vždyť potom to není jen jakási frá-
ze, že jsou před námi svátky vzájemné pospolitosti.

rád se pokouším pro druhé i pro sebe nacházet inspi-
raci z příběhů pro duši. Následující je ze sbírky Sny pro 
duši od Bruna Ferrera, vydalo nakladatelství Portál. 
Nese příznačný název: V hostinci není místo

Guidovi Purlinimu bylo 13 let a chodil do páté třídy. 
Už dvakrát propadl. Byl to pomalý hromotluk mdlého 
rozumu, ale spolužáci ho měli rádi. Vždycky byl ochot-
ný, vstřícný a usměvavý a stal se přirozeným ochráncem 
menších dětí.

Nejdůležitější každoroční událostí ve škole byla vá-
noční hra. Guido by rád hrál pastýře s píšťalou, ale paní 
učitelka Lombardiová mu dala náročnější roli, totiž hos-
tinského, protože v ní sice bylo málo replik, ale Guido- 
vo vzezření ještě zdůrazní odmítnutí Josefa a Marie.

Když nadešel večer představení, sál se zaplnil rodiči 
a příbuznými. Nikdo neprožíval kouzlo svaté noci silně-
ji než Guido Purlini. Na scénu přišel Josef a pomalu se 
blížil ke dveřím hostince. Jemně přitom podpíral Marii. 
Zabušil na dřevěné dveře v malovaných kulisách. hos-
tinský Guido už tam čekal.

„Co chcete?“ zeptal se Guido, když zprudka otevřel.
„hledáme nocleh.“ „hledejte si jinde. V  hostinci je 

plno.“ Guido sice možná recitoval trochu staticky, ale 
velice rozhodným tónem.

„Pane, ptali jsme se všude a marně. Máme za sebou 
dlouhou cestu a jsme velmi unavení.“

„V hostinci pro vás není místo,“ zopakoval Guido 
s mrzutý výrazem.

„Prosím vás, pane hostinský, moje žena Maria čeká 
dítě a potřebuje si někde odpočinout. Jsem si jistý, že pro 
nás najdete nějaký kout. Už nemůže dál.“

V tu chvíli jako by hostinský poprvé zjihl a podíval 
se na Marii. Následovala dlouhá pauza, dost dlouhá na 
to, aby se mezi publikum vloudily rozpaky. „Ne! Jděte 
pryč!“ zašeptala nápověda za oponou.

„Ne!“ zopakoval Guido automaticky. „Jděte pryč!“
Josef zesmutněl, přitiskl k sobě Marii, ta si mu sklí-

čeně položila hlavu na rameno, a  začali se od Guida 
vzdalovat. Jenže Guido, místo toho, aby za sebou za-
bouchl dveře hostince, hleděl upřeně za tím ubohým 
párem. Ústa měl pootevřená, čelo ustarané a oči se mu 
zalévaly slzami.

hra najednou nabrala nečekaný spád. „Josefe, ne-
choď pryč“, zavolal Guido, „pojďte sem s Marií zpátky.“ 
A  s  obličejem rozzářeným širokým úsměvem dodal: 
„Můžete si vzít můj pokoj!“

Ještě dovětek: Podle některých diváků ten prosťáček 
Guido Purlini celé představení úplně zkazil. Ale pro 
ostatní, pro většinu, to bylo to nejvánočnější představe-
ní ze všech vánočních představení, která kdy viděli.

Požehnané svátky přeji.
 P. Pavel Buchta

Přehled bohoslužeb během vánočních svátků

neděle 24. 12.  8:00 – ze 4. neděle adventní
  22:00 – „Štědrovečerní“
pondělí 25. 12.  9:30
úterý 26. 12.  9:30
neděle 31. 12.  9:30
pondělí  1. 1.   9:30

Ať betlémské světlo prozáří nejen Váš domov

Betlémské světlo si zájemci mohou vyzvednout 
u vchodu do kostela sv. Aloise v Otnicích na 
Štědrý den. Betlémské světlo je plamínek odebraný 
z věčného ohně, který hoří v jeskyni pod bazilikou 
Narození Páně v Betlémě v centrální části Palestiny, 
představuje symbol míru, lásky, naděje a přátelství.
Přineste si vlastní svíčku. 
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V sobotu 21. října dopoledne 
to celé vypuklo. Žáci naší školy 
odjeli vyzkoušet své konverzač-
ní schopnosti do Velké Británie. 
Cesta probíhala docela družně 
a  vesele. V  Německu přistoupila 
průvodkyně Adélka. Do Londýna 
jsme přijeli v neděli před obědem. 
Ihned jsme se vydali na prohlídku 

těch nejznámějších míst – Lon-
don Eye, Houses of Parliament, 
Westminster Abbey, Buckingham 
Palace, Trafalgar Squar. Ke konci 
dne a  po 15 km už byli všichni 
řádně znaveni a  to všechny ještě 
čekala večerní konverzace s večeří 
v hostitelské rodině.

Pondělí bylo ve znamení Ox-
fordu, krásného univerzitního 
města, které je známé svými pa-
mátkami, např. Bodleian Library, 
Christ Churche College, ale také 
natáčením některých scén z oblí-
bené série Harryho Pottera. Od-
poledne následoval přejezd do 
Londýna a  návštěva báječného 
Natural History Museum. 

Úterý v Greenwich začalo tro-
chu deštivě. Všichni jsme zde 
obdivovali nultý poledník, žáci 
vzpomínali na zeměpis, překra-
čovali z  východu na západ a  na-

opak. Poté následovala cesta lodí 
do centra. Během procházky do 
St.  Paul‘s Cathedral bylo ještě 
malé zastavení u  Shakespeares 
Globe. Pak už nás čekala procház-
ka přes Tower Bridge a  návštěva 
Tower of London, který se již při-
pravoval na Halloween, a  tak byl 
plný duchů i tajemných postav. 

Po adreanalinové jízdě vlakem 
k autobusu už nás čekal jen odpo-
činek během (tentokrát již klidné 
a tiché) cesty do Otnic. 

Po celý pobyt nám překvapivě 
přálo počasí a za doprovodný tým 
pedagogů můžu říct, že jsme si 
zájezd všichni báječně užili. Žáci 
otnické základní školy si mohli 
vyzkoušet, že angličtina není jen 
jazyk, který se učí ve škole, ale 
skutečný komunikační prostře-
dek.

Martina Justová
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Základní škola

Exkurze 6. ročníku

V úterý 26. září se vydali žáci 6. A a 6. B třídy na  
exkurzi do Brna. Počasí bylo od rána přívětivé 
a velmi brzy všechny zahřívalo podzimní sluníčko. 

Na děti čekala návštěva bunkru 10-Z. Jde o nejuta-
jovanější brněnský úkryt. Původně protiletecký kryt 
v kopci Špilberk za 2. světové války sloužil jako úkryt 
před bombardováním, v r. 1959 byl dobudován na 
atomový kryt. Děti si návštěvu opravdu užily  – vy-
zkoušely si plynové masky, gumové obleky nebo uni-
formy, prohlédly si telefonní centrálu a zhlédly zají-
mavé filmové dokumenty. 

Hlavní cílem výjezdu byla přednáška v Planetáriu 
na Kraví hoře. Děti se usadily do pohodlných kře-
sel a  v úvodní části programu si zopakovaly učivo 
o Sluneční soustavě. A pak nastala toužebně očeká-
vaná chvíle. Po nasazení speciálních brýlí se spustila 
projekce Příběh nekonečných poutníků: Voyager 3D. 
Děli se rázem staly poutníky, kteří se vydali napříč 
Sluneční soustavou. Prohlédly si zblízka jednotlivé 
planety a  jejich měsíce, nahlédly pod povrch někte-
rých vesmírných objektů, nechaly se unášet krásou 
vzdálených končin vesmíru. Závěrečné ticho všech 

zprvu neklidných dětí vypovídalo o  tom, že se jim 
program opravdu líbil. 

A pak už hurá na zpáteční cestu, která se nečeka-
ně zkomplikovala díky výluce vlaku na brněnském 
nádraží. Domů děti přijely o něco později, ale určitě 
spokojené s příjemnými zážitky. 

Ludmila Vojáčková a Tereza Vodová
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Sraz po 40 letech od ukončení školní docházky

Uběhlo to jako voda a letos v červnu už to bylo 40 let, 
kdy jsme měli rozlučku v „kasíně“, které tehdy vypadalo 
úplně jinak než dnes. Co všechno se stane v životě lid-
ském za čtyři desítky let? Vyučení, studium, zaměstnání, 
první lásky i  zklamání, svatba, děti, vnoučata, nemoc, 
úmrtí rodičů, noví přátelé, cestování… Spousta radostí 
i starostí, tak jak to v životě chodí. 

Sešli jsme se tradičně v  sále Restaurace U  Marků, 
zjistili jsme kdo je kdo, a společně jsme se šli podívat do 
školy, kde někteří z nás celých 40 let nebyli. Děkujeme 

Už samotný název napovídá, 
že je tato soutěž založena na  lo-
gických  úlohách. Pořádá ji Mensa 
České republiky a nerozhodují v ní 
naučené znalosti, nýbrž schopnost 
samostatného logického a  poho-
tového uvažování. Jde o  unikátní 
soutěž, ve které účastníci hledají 
nová, neotřelá řešení. Při vyplňová-

Logická olympiáda 

ní testů je třeba i trochu taktizovat. 
Rozhodně toto klání napomáhá od-
halovat nadané žáky.

Na začátku školního roku pro-
běhla registrace zájemců na webu 
www.logickaolympiada.cz. 

Nominační kola se uskutečnila 
během měsíce října. Na každého 
registrovaného žáka čekal krátký  
on-line test. Ve škole nebo i doma 
se do řešení pustilo celkem 32  žá- 
ků – dva žáci 2. ročníku, deset žáků  
3.–5. ročníku a 20 žáků 6.–9. roční-
ku. Vynikajícím způsobem si s úko-
ly poradila Monika Ingrová, která 
se umístila na 1. místě mezi všemi 
řešiteli v  okrese Vyškov. Postoupi-
la proto do krajského semifinále, 
které se konalo v pátek 3. listopadu 
v  Brně, na Fakultě elektrotechni-
ky VUT. V  konkurenci nejlepších 
matematiků se rozhodně neztrati- 
la a naši školu výborně reprezento-
vala. 

Ludmila Vojáčková 

panu školníkovi Josefu Staňovi, který nás ve svém vol-
ném čase provedl školou společně s  naší spolužačkou 
Lenkou Vojáčkovou, která ve škole učí. V otnické ško-
le se hodně věcí změnilo, což nás příjemně překvapilo. 
Místo dílen učebna informatiky plná počítačů, místo 
„síně tradic“ pingpongový stůl… Snad jen šatny zůstaly 
stejné. Po společném focení jsme se vrátili do hospody. 
U nazdobené tabule jsme zavzpomínali na školní léta, ale 
i na naše spolužáky a učitele, kteří už nejsou mezi námi. 
Probrali jsme, co život dal a vzal. Potěšilo nás, že pozvá-
ní přijal náš třídní učitel Jiří Holub, který za námi přišel 
se svojí manželkou. Jsou pořád plní elánu a  snad vů-
bec nestárnou. Blanka upekla výborné koláčky, Zdeněk 
přinesl další sladkosti a Radovan celý večer fotil. Díky. 
Obsluha v restauraci byla skvělá, i když ten večer zrovna 
bylo v hospodě plno. Měli jsme společný přípitek a pak si 
každý objednal, na co měl chuť. Pizzu, smažák, salát … 
Pivo, víno, rum… Všichni jsme domů odcházeli veselí 
a spokojení. Díky všem, kteří si udělali čas a přišli. Třeba 
jen na chvíli. Kéž se příště sejdeme dřív než za dvacet let. 

 Jitka Bublová

Vzpomínka na 
Logickou olympiádu

Lilo jako z  konve. Lilo, když 
jsme šly na autobus. Lilo, když 
jsme jely autobusem. Lilo, 
když… No dobře, prostě pršelo 
celý den. S paní učitelkou Tráv-
níčkovou jsem jela do Brna na 
Logickou olympiádu na fakul-
tu VUT. V  budově prodávali 
malé občerstvení a  nabízeli 
k zapůjčení hlavolamy. Všichni 
jsme dostali tašku se svačinou 
a  s  malým dárkem. Po první 
části testu byla přestávka a pak 
následovala druhá část. Poté 
se promítala krátká přednáška 
o  Mense. Po ukončení Logické 
olympiády jsme s  paní učitel-
kou nasedly na trolejbus a jely 
zpátky. Pořád pršelo. Po nároč-
ném dni mně uvítala babička 
s domácí čínskou polévkou. 

Monika Ingrová 

http://www.logickaolympiada.cz
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Fairtradová obec

Téměř 40 % emisí v Česku pro-
dukuje energetika. Jen samotná 
hnědouhelná elektrárna Počerady 
ročně vytvoří 4  %. Pět největších 
českých hnědouhelných elektrá-
ren pak ročně generuje zhruba 
stejně emisí oxidu uhličitého jako 
naše silniční doprava. „Energetic-
ký sektor nevyhnutelně čeká obří 
transformace. Můžeme si ale vy-
brat, zda bude spravedlivá a sociál- 
ně a environmentálně citlivá, nebo 
jen prohloubí propast nerovností ve 
společnosti a profitovat z ní budou 
opět pouze velcí hráči,“ říká Tereza 
Volmutová, spoluautorka výstavy. 
Jak ale takovou změnu provést? Co 
konkrétně to znamená pro pracující 
a pro naši společnost? Doprovodné 
fotografie jsou vytvořené umělou 
inteligencí. Mají poukázat na stále 
se měnící podmínky v naší společ-
nosti a jednu ze současných výzev – 

Fotografie Výstavy na stromech vytvořila umělá inteligence

„Konec šichty!“ Hlásala celorepubliková výstava, kterou jsme si mohli prohlédnout v  říjnu v  parku 
u  školy. Výstavu na stromy vyvěsili  žáci zdejší školy s  panem učitelem Vlastimilem Baníkem. Samotná 
výstava přibližuje současnou podobu práce v  energetickém průmyslu a  její budoucnost při spravedlivé 
transformaci. Výstavu, která byla vyvěšena na více než 90 místech po Česku, připravili odborníci 
a odbornice z Masarykovy univerzity a brněnské organizace NaZemi.

Koledníci vás navštíví v sobotu 6. ledna dopoledne. Děkujeme za vaši štědrost. 

pokrok v umělé inteligenci. „Výsta-
vu doplňují fotografie různých lidí, 
nikdo z  nich ale neexistuje. Zvoli-
li jsme kontroverzní technologii 
umělé inteligence, abychom pouká-
zali na to, jak nejistá je práce každé-
ho z nás. Hrozí, že přijdeme o práci, 
je to ale špatně? Z minulosti známe 
případy, kdy lidé ničili stroje, které 
jim braly práci. Dělali to ale kvůli 
tomu, že přišli o živobytí a nemohli 
se uživit, z technologického pokro-
ku profitovala pouze úzká část lidí. 
Pokud chceme takovému černému 
scénáři předejít, musíme myslet na 
všechny,“ říká spoluautor výstavy 
Martin Čech. Výstava na stromech 
je celorepublikový happening na 
podporu důstojné práce. Akce 
se koná každý rok v  říjnu během 
Týdne důstojné práce. Rozšířená 
verze výstavy je dostupná na webu  
www.fajront.nazemi.cz. 

http://www.fajront.nazemi.cz
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Blahopřání  
k diamantové svatbě

Ve čtvrtek 16. listopadu Marie a Jaroslav 
Bublovi výročí svatby oslavili,  

před 60 lety si v kostele věrnost, lásku 
a vzájemnou úctu přislíbili.

Do dalších let vám, milí rodiče, 
přejeme hlavně pevné zdraví,  

ať vás společný život v dobrém i zlém 
ještě hodně dlouho baví.

dcera Miluška a syn Jaroslav  
s rodinami

Blahopřání k výročí

Letos 28. října oslavil spolu se svojí rodinou a přáte-
li své významné životní jubileum 90. narozenin pan 
Josef Mezuláník. Přejeme mu pevné zdraví, život-
ní optimismus a  radost ze života. Obdivujeme jeho 
vždy dobrou náladu a  naše srdce pookřejí z  každé-
ho setkání s  ním. Josef Mezuláník je velice činným 
a  obětavým občanem. Svůj život obětoval práci pro 
svoji rodinu i  obec. Za celý svůj život složil nespo-
četně básní a říkanek pro obecní slavnosti, které byly 
veřejnosti předčítány při „pochovávání basy“ i  na 
„Babské hody“. V mládí byl činný v otnickém ochot-
nickém divadelním spolku a v letošním roce si opět 
zahrál s dnešními ochotníky ve hře Lucerna. Většinu 
svého života se staral o věžní hodiny a vánoční výzdo-
bu v kostele sv. Aloise. A v neposlední řadě nádher-
ně zdobí perníčky, které spolu s  manželkou upečou 
a pak s radostí rozdávají přátelům. 

redakce Otnického zpravodaje

Vánoce 
Když na podzim odlétají ptáčci, 
blíží se už zimní počasí.  
Venku na zem padají vločky, 
zvířátka venku zebou nožky.

Když je sněhem pocukrovaná krajina, 
to vám říkám, to bude zas tuhá zima. 
Už blíží se k nám Mikuláš, 
ty už si svou báseň chystáš.

Zdobíme společně už i stromeček, 
na stole leží pečený beránek. 
Na krku má červenou mašli, 
ty pomáháš se štědrovečerní večeří.

Když večeři na stůl pokládáš, 
jeden talíř na stůl dát nezapomínáš. 
Pod něj čočku dáš, 
a když tak pocestného přivítáš.

Když už jdeš si sednout pod stromeček, 
někdo zazvoní na zvoneček. 
Pod stromečkem leží dárečky 
a na zemi už leží roztrhané balicí papíry.

Děti se radují a křičí, 
a rodiče z nich radost mají. 
Dne 31. prosince o půlnoci, 
rozzáří se ohňostroj na nebi.

Nový rok je tady, 
a my začínáme nové životy.

Veselé Vánoce a šťastný nový rok přeje  
Simona Matějíčková
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Otnický Hasík 

V říjnu letošního roku začal 
nový kroužek pro mladé hasiče 
Hasík. Na první náborové schůz-
ce se přihlásilo 38 dětí. V průběhu 
následujícího týdne se ještě ozvalo 
několik dalších dětí a ke konci říj-
na už navštěvovalo kroužek 45 dětí 
ve věku od 3 do 15 let. 

Už na druhé schůzce jsme se 
pustili do vysvětlování základních 
věcí, které by měl každý mladý 
hasič znát, a  to jsou značky. Děti 
jsou velmi šikovné a  prvních šest 
značek zvládly levou zadní. My 
však nechceme, aby to byl kroužek 
jen o  učení. Jde nám především 
o  to, aby se děti bavily. Většina 
se neznala, a  tak jsme si užili  se-
znamovací odpoledne  s balónky 
a popcornem. Žel plánované opé-
kání špekáčků nám překazilo deš-
tivé počasí. Nás však jen tak něco 
nezastaví, a tak hned další schůzku 
jsme oslavili Halloween. Děti se 
proměnily na kouzelníky, indiány, 
kostlivce, vojáky, princezny, di-
voké kočky, čarodějky, ale i  dýně. 
Společně jsme vyzdobili hasičku 
bubáky, pochutnali si na strašidel-
ných dobrotách a napsali si pravi-
dla chování. Jak jsem psala již na 
začátku, zájem dětí byl opravdu 
velký. Proto přišlo nevyhnutelné: 
rozdělení dětí na dvě skupiny. Tady 
patří obrovské díky všem rodičům, 
že se změnou souhlasili. My tak 
můžeme pokračovat ve vzdělávání 
dětí nejen v  hasičské oblasti. Tak 
jako by měl každý správný hasič 
vědět, co dělat při požáru a  hlav-
ně čím oheň uhasit, tak by to měly 
znát i naše děti. Formou her s kar-
tičkami jsme se pustili do velkého 
tématu: Co se čím hasí? A tak dnes 
už děti dobře vědí, co dělat, až ma-
mince na Štědrý den začne hořet 
smažící se kapr na pánvičce, nebo 
když tatínkovi v dílně chytnou pi-
liny. Jak pomoci starší sestře, když 
jí začne hořet kulma na vlasy, kte-
rou zapomněla vytáhnout ze zá-

suvky, anebo když  paní učitelce 
chytne od zapálené svíčky třídní 
kniha i s klasifikací a spousta dal-
ších věcí, které se můžou v běžném 
životě stát každému z nás. Jsme ha-
siči. Každý si pod tím představí asi 
trošku něco jiného. Já vidím člo-
víčka v zásahovém oblečení, s hel-
mou na hlavě, hadicí v ruce a nej-
lépe stojící před velkým červeným 

hasičským autem. Prohlédnout si 
již zmíněné hasičské auto a  třeba 
si i vyzkoušet být na chvíli hasičem 
bylo a  je přáním každého malého 
kluka, možná i  holky. Naším dě-
tem jsme tohle přání alespoň na 
chvíli splnili a nechali je stát se ha-
siči. A co nás čeká dál? O tom třeba 
zase příště... 

Kateřina Sladká 

Podzimní 
burza
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V sobotu 15. října se konal další ročník otnické 
drakiády. Počasí bylo letos jako na objednávku, bylo 
větrno a  slunečno. Na louce vedle hřbitova se sešlo 
přibližně 50 dětí s rodiči a dráčci krásně létali. Letošní 
novinkou byl i táborák, takže kdo si do sytosti zalétal, 

mohl si opéct špekáček, popovídat si u  ohně, nebo 
si pohrát na blízkém hřišti. Každý účastník si odnesl  
malou sladkou odměnu a  věřím, že jsme si všichni 
užili pěkné podzimní odpoledne. 

 Markéta Jirků
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Uzavírání pramene

Zdravím vás, drazí suchozemci. V sobotu 11. listopadu jsme se opět setkali na vašem krásném náměstíčku 
před radnicí. Přestože podzim opravdu vrcholil a příroda už se pomalu začala ukládat k zimnímu spánku, 
v obci bylo krásně. Od loňského podzimu všechny stromy kolem radnice pěkně povyrostly a celá vaše obec 
na nás opět dýchla příjemnou, přátelskou atmosférou. 

Ač nám počasí příliš nepřálo 
a déšť se střídal se silným větrem, 
sešlo se vás opravdu hodně, ne-
jen dětí, ale i rodičů a prarodičů. 
Díky vaší pomoci se nám poda-
řilo vodu v prameni před radnicí 
uspat. Vaše pomoc byla tentokrát 
opravdu potřeba, protože jsme na 
to byli jenom dva staří hastrmani. 
Náš nový kolega vodník Zumrák 
byl totiž na mezinárodním vod-
nickém sympoziu o  hospodaře-
ní s  vodou v  lázních Luhačovice 
a  zároveň tam zjišťoval, jestli by 
nebylo možné obohatit okolí vaší 
obce o minerální prameny. A Víla 
Luční měla plné ruce práce se za-
zimováváním luk a  hájků v  okolí 
Otnic. 

My už máme rybníky zazimo-
vané, pole, louky i  hájky v  okolí 
Otnic zakryl sníh a  vše usnulo 
zimním spánkem. Vy se už jis-
tě těšíte a  připravujete na Váno-
ce a dárky. My se budeme starat 

o naše mokré hospodářství a bu-
deme se těšit na jaro, až zase pro-
budíme pramen před radnicí, ale 
pokud nám chcete něco vzkázat, 
nebo popřát, stačí to zašeptat 
u kamene na náměstí. Voda, kte-
rá v něm spí, nám váš vzkaz urči-
tě vyřídí.

Mějte se krásně, užívejte zim-
ních radovánek a při bruslení dá-
vejte pozor, ať se nám nepropad-
nete do rybníka.

Za všechno obecní vodnictvo 
a Vílu Luční  

váš vodník Poltňák
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A tak v čase, kdy se každoroč-
ně připomínají Dušičky a ve svě-
tě Halloween, měly děti nakonec 
možnost zúčastnit se hned dvou 
našich výmyslů – projít si Straši-
dláckou stezku a  výtvarně se vy-
řádit ve výtvarné soutěži Otnické 
(s)tvoření.

Na strašidlácké stezce jsme 
připravily dvě trasy. Krátkou pro 
menší děti a delší pro ty větší. Cel-
kem šlo o 15 zastavení s indiciemi 
pro vyluštění krátkých tajenek, 
které si děti zapisovaly do kartič-

ky. Malé děti jen tiskly na stano-
vištích razítka. Za odevzdanou 
kartičku si mohly v  kouzelném 
domečku vyzvednout odměnu. 
Dlouhou dobu jsme si lámaly hla-
vu, kolik dětí se může zúčastnit 
a  kolik odměn bude potřeba na-
chystat. Nakonec jsme nachystali 
přes 190 odměn a  napočítali re-
kordních 152 odevzdaných karti-
ček! Naším záměrem od začátku 
bylo, aby děti prožily okamžitou 
radost hned po stezce. Proto jsme 
umístily odměny veřejně, což se 

nám tentokrát bohužel vymsti-
lo a část balíčků zmizela v rukou 
nenechavců. I přes tento škraloup 
na akci ale máme z  účasti dětí 
velkou radost a už plánujeme pro 
děti akce další.

Už na jaře po skončení Velikonoční stezky padlo rozhodnutí, že dětem 
musíme něčím zpestřit i  podzim. V  hlavě Lucky Voráčové se zrodil 
nápad vnést do Otnic trochu strašidelna. Kdoví, jaké bude počasí, tak 
ať je důvod k procházkám. Bubáci, potvůrky a jiná havěť. Vždyť je to 
tak krásné téma. Fantazie může dětem běžet na plné obrátky. Alespoň 
nám běžela a  bylo nutné ji krotit, protože organizační kapacity 
otnických maminek jsou přece jenom omezené. 
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Strašidelné (s)tvoření – výtvarná soutěž o knižní ceny

Ve čtvrtek 16. listopadu vyloso-
val pan starosta v otnické knihov-
ně devět šťastlivců, kteří získali 
knižní ceny za účast v soutěži Stra-
šidelné (s)tvoření. Ještě že losoval, 
kdybychom měli hodnotit a udě-
lovat ceny za estetické kvality, 
vybíráme výherce doteď, nebo by  
obecní rozpočet utrpěl – knih by 
bylo potřeba nakoupit mnohem 
víc. Co losování předcházelo?

Původně mělo jít pouze o do-
provodný úkol na Strašidelné 
stezce. „Co kdyby děti místo luš-
tění nakreslily vlastní strašidlo 
inspirované nějakým místem 
Otnic? To by mohla být zajíma-
vá sbírka, ne?“ napadlo mě, když 
jsme vymýšlely s  Luckou Vorá-
čovou pravidla. Prvotní děravý 
nápad jsme přetavily v samostat-
nou část, která nám dala nakonec 
zabrat. Když si usmyslíte, že cí-
lem je vznik Lexikonu otnických 
strašidel, děti budou mít výstavu 
v  místní knihovně a  ani nevíte, 
jestli to celé někoho zajímá, panu-
je pak poněkud nejistota z výsled-
ku. Co když se nikdo nezúčastní? 
Těšení se na originální výtvory 
střídala nervozita, že nebude co 

vystavovat a  že jsme to celé lo-
kálně megalomansky přepískly. 
Co když paní knihovnice sháněla 
výstavní stojany zbytečně? A  co 
když těch devět krásných knížek 
nebude vlastně komu dát? 

Ovšem ten finiš! Výtvory s při-
hláškami se začaly hromadit až 
poslední dny před uzávěrkou 
soutěže. I díky úžasným pedago-
gům naší školy a  Domovu LILA 
přihlášku odevzdalo 115 dětí. 
Nádherných strašidel se sešlo ješ-
tě víc. Výsledný lexikon obsahuje 
přes 120 tvorů, kteří žijí ve fanta-
zii dětí. Nejen otnických, ale díky 
účasti žáků Základní školy Otnice 
se můžete seznámit s fantaskními 
exempláři, kteří vás mohou pře-
kvapit i v okolních obcích. Chcete 
je vidět, připravit se na ně? Pak 
se můžete kochat originální sbír-
kou. Uložili jsme je všechny do 
PDF publikace, která je na webu 
ke stažení. Najdete v  ní kresby, 
malby, koláže, objekty z kartonu, 
modelované, ze dřeva, listí. Celý 
pestrý svět nápadů malých vel-
kých autorů.

Děkujeme všem účastníkům 
za obrovský zájem o  naši stezku 

A kdo byl vylosován?

Kategorie 1 (batolata – předškoláci)
Štěpán Kupka
Vojtěch Voráč
Denisa Dobešová

Kategorie 2 (1.–4. třída)
Zuzana Trojancová
Maksym Mandyak
Hynek Bosák

Kategorie 3 (5.–9. třída)
Ellen Luňáčková
Aneta Zapletalová
Magda Pavlovcová

Vendula Nunvářová – PřírodníčekKarim Ben Amor – Bubák Vesmírný Vanda Svobodová – Farmář Karel

a výtvarnou soutěž. Velké díky za 
podporu patří také knihovnici Jit-
ce Bublové, obci Otnice a paním 
učitelkám, které se s dětmi pustily 
do tvoření v  hodinách výtvarné 
výchovy. 

Za otnické maminky  
Zuzana Ondruszová



č t v r t l e t n í k  o b e c n í h o  ú ř a d u  v  o t n i c í c h34
Ot

ni
čt

í c
ho

va
te

lé Chovatelská výstava 2023

V  soutěžní části bylo vystaveno podobně jako mi-
nulý rok 41 voliér drůbeže. V sekci králíků, vzhledem 
k  probíhající celostátní výstavě v  Přerově, byl počet 
slabší a to jen 43 ušáků. Nahradil je ale nezvykle vysoký 
zájem holubářů o naši akci, kteří přivezli do Otnic cel-
kem 91 holubů 12 plemen v několika barevných rázech. 
A našly se mezi nimi i opravdové skvosty českého a mo-
ravského holubářství v podobě dnes již málo chovaných 
národních plemen pražských rejdičů středozobých 
nebo moravských moráků. Na rozdíl od loňského roku 
nám přálo počasí, a proto jsme zaznamenali rekordní 
návštěvu. Během dvou víkendových dnů si k nám našlo 
cestu přes 400 návštěvníků nejen z Otnic, ale i z blíz-
kého okolí. Navíc po domluvě s panem ředitelem nás 
navštívili i žáci naší školy, kteří se mohli podívat v pátek 

vi. A  jak bylo vidět i  letos se zapojili žáci paní učitel-
ky Ivany Čermákové s  výzdobou v  podobě dýňových 
strašáků. A jako vždy patří poděkování také zástupcům 
obecního úřadu. Bez pomoci těchto všech a mnoha dal-
ších bychom to sami nezvládli. Děkujeme.

A jak to vlastně všechno dopadlo? Nejlepším holu-
bem se stal moravský pštros žlutý, druhým byla mo-
ravská bagdeta bílá, oba dva od Stanislava Spáčila z Ji-
říkovic, třetí místo obsadil slezský voláč modrý bělouš 
Rostislava Sedláře z  Nesovic. Nejlepší kolekci králíků 
plemene Havana přivezl František Štefan z Hrušek, nej-
lepším samcem výstavy byl zdrobnělý beran bílý mod-
rooký mladého chovatele Adama Pouchlého z Křenovic 
a  nejlepší samicí Kuní velký modrý od Josefa Janíčka 
taktéž z Jiříkovic. U drůbeže zůstaly dva poháry doma, 
a to sice za nejlepší kolekci (kohout-slepice) velsumek 
zdrobnělých rezavě koroptvích našeho předsedy Pavla 
Jochmana a nejlepší kohout plemene Amroksky zdrob-
nělé krahujcovité Pavla Širůčka a nejlepší slepici výsta-
vy vyandotky zdrobnělé bílé měl Aleš Lozart z Nikolčic.

Otničtí chovatelé

K  naší velké radosti se naše otnická výstava drobného zvířectva na farní zahradě začíná stávat pomalu 
tradiční. Letos v září proběhla v tomto krásném prostředí již po třetí. 

dopoledne, jak vlastně probíhá posuzování a bodování 
zvířat. O rostoucí oblibě naší výstavy i mezi chovateli 
svědčí fakt, že na příští rok jsme byli požádáni o pořá-
dání této akce jako okresní výstavy mláďat. Vzhledem 
k této skutečnosti bude muset být lehce upraven termín, 
ale věříme, že si i tak najdete cestu a čas se zajít podívat. 
Už teď můžeme slíbit neméně zajímavé doplňkové ex-
pozice třeba holubů, nebo kontaktní dvorky pro děti se 
slepičkami, ovečkami a králíky. A chybět opět nebude 
nějaká ta soutěž, anebo dílnička na chovatelské téma.

Nesmíme zapomenout na naše mladé chovatele a je-
jich partu kamarádů, kteří nám letos několik dní moc 
pomáhali se stavbou, organizací i  úklidem výstavy. 
Jmenovitě to byli Pavel a Kuba Jochmanovi, Anastasia 
Badica, Petr Muric, Klára Novotná, Kateřina Brodo-
vá, Viktor Kurdík, Štěpán Štipčák, Max Klvač a Standa 
Ingr. Nemenší měrou vypomáhali také manželé Čecho-
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Na konci září jsem se zúčast-
nila aranžování oblastní výstavy 
ovoce a zeleniny. Otničtí zahrád-
káři se pravidelně účastní a vysta-
vují své výpěstky, které na výstavu 
zapůjčí. Po klimaticky náročném 
létě zpočátku vůbec nebylo jisté, 
zda bude co vystavovat. Nakonec 
však naši zahrádkáři dodali krás-
né a  hojné výpěstky. Počáteční 
nejistota, zda zaplníme přiděle-
né výstavní prostory, byla tatam. 
Velký stůl v  blízkosti vchodu se 
po chvilce zaplnil sazenicemi by-
linek a výpěstky rozličných druhů 
a barev. Byla to krásná zkušenost 
a  sama jsem viděla, co je možné 
u  nás vypěstovat. Celé prostory 
zámecké konírny se proměnily 
ve výstavní síň. I zde jsem moh-

la přidat ruku k dílu a aranžovat 
živé vazby a nahlédnout do orga- 
nizování této dvoudenní akce. 
Podle ohlasů se výstava vydařila. 
Děkuji všem, kdo se do výstavy 

zapojil, ať výpěstky nebo pomoc-
nou rukou.

Dáša Sloupová,  
za otnické zahrádkáře

Divadelní představení se ko-
nalo v  sobotu 30. září v krásném 
prostředí boleradického divadla. 
Tentokrát manželé Havelkovi 
s dalšími členy otnických zahrád-
kářů vybrali operetu Na tý louce 
zelený. Já mám tuto komedii spo-
jenou s  jejím vysíláním v  televizi 
před víc než třiceti lety, kde haj-
ného Štětivce skvěle hrál Jaroslav 
Štercl. Díky němu jsme se tehdy 
smíchem za břicho popadali. 

Na představení jsme jeli dříve, 
a tak jsme si v divadelním bufetu 
ještě stihli objednat něco dobrého 
k jídlu či pití. Měli jsme vstupen-
ky do  předních řad a  díky tomu 
jsme krásně viděli, jak se zapále-
ní ochotníci vžili do svých rolí. 
Příběh nás zavedl do panství, kde 
jsme společně s  jeho majitelkou 
Alenou Skalickou poznávali někdy 
okouzlující, jindy směšné postavy 
z velkostatku. Paní Alena přizvala 
světově proslulého profesora Bul-
fínka, aby se podílel na radikální 

Zahrádkáři opět po roce navštívili divadlo v Boleradicích

změně jejího panství. Měl pomoci 
stávajícím odborníkům na mysli-
vost a lesní hospodářství, kterými 
byli inženýr Miláček a hajný Štěti-
vec. Bulfínek a Štětivec nás oprav-
du pobavili. Nechyběla ani milost-

ná zápletka. A  nakonec všechno 
dobře dopadlo. Cestou domů 
nám v uších zněly chytlavé melo-
die písniček „Já bych chtěl mít tvé 
foto“ nebo „Venoušku, Venoušku“, 
které takřka zlidověly. 
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Ukázka řemesel a ručních prací v dělnickém domě

Vánoční dekorace, čaje, koření, 
víno, sirupy, náramky, mýdla, ob-
razy, sukně, čepice, perníčky, tru-
bičky, placky, zeleninu, uzeniny, 
sýry a spoustu dalších věcí jste si 
mohli koupit na přehlídce řeme-
sel a ručních prací, která se konala 
17. listopadu v  dělnickém domě. 
Nechybělo výborné občerstve-
ní – od chutných chlebíčků až po 
poctivý svařák, které opět zajistila 
Leona Leváková se svým týmem. 

Vybalit, vyskládat, naaranžo-
vat, zabalit, schovat do krabic na 
příště. To je retrokoutek, který 
v přísálí připravila trojice zahrád-
kářských seniorek. Každý zájemce 
si za dobrovolný příspěvek mohl 
vybrat cokoli. Dáša Stejskalová 
a  Dáša Sloupová zorganizovaly 
Kolo štěstí, na které se do růžova 
nejen vyspaly, ale i vyladily. A vý-
běr výher v  kole štěstí byl opět 
velký. Tašky, batohy, omalovánky, 
hračky, oplatky a další věci si ti, co 
měli štěstí, odnesli domů. Rozto-
milé skřítky vyrobila a  věnovala 
Iva Vokálová. 

Pro děti bylo připraveno ně-
kolik tvořivých dílen. Kdo se při-
šel jen podívat, určitě neodešel 
s prázdnou. Dvě hodiny nestačily 
ani na prohlédnutí všech nádher-

ných maličkostí, které většinou 
přímo prodejci vyrábí svýma ši-
kovnýma rukama. 

Jiřinka a  Petr Havelkovi si za 
zorganizování tak úžasné akce 
zaslouží obdiv. Není jednoduché 
dát dohromady lidi, kteří jsou 
ochotní připravit a  uklidit sál 
i venkovní prostor. A oni to umí. 
Je náročné vytvořit pro víc než 
padesát prodejců místo v  sále. 
A oni to zvládli. Někteří prodejci 
byli vděční i za možnost mít stá-
nek před dělnickým domem. 

Všichni odjížděli domů spo-
kojeni, i  když třeba neprodali 
moc zboží, byli rádi i za to málo. 
Svědčí o  tom i  e-mail, který Ha-
velkovým poslala Andrea Košťá-
lová, držitelka regionální značky 
Brněnsko – originální produkt za 
bylinkové sirupy: 

„Dobrý den, paní Havelková 
a pane Havelko, moc Vám děkuji 
za včerejší příjemné trhy. Děku-
ji za skvělou organizaci a  za Váš 
milý přístup. Jste moc hodní. 
Jsem moc ráda, že jsem mohla 
přijet. Pokud bych mohla přijet 
zase na jaře, budu ráda. Jestli už 
víte termín, moc prosím o poslá-
ní, zapsala bych si ho do diáře. 
Ještě jednou Vám za vše děkuji 
a přeji hezký víkend.“ 

A víte, co se prodejcům u nás 
v Otnicích nejvíc líbilo? Rodinná 
atmosféra, pohoda, radost ze se-
tkání, úsměvy návštěvníků. V do- 
bě sociálních sítí je čím dál víc 
cennější, když se lidé setkávají 
tváří tvář, když spolu prohodí pár 
slov, když se na sebe usmějí, po-
dají si ruku, obejmou se. 

Jitka Bublová,  
za otnické zahrádkáře
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Na všechny přítomné čekalo občerstvení, dobroty 
z udírny, klobásy, cigáry i žebra. Samozřejmostí bylo 
dobře chlazené pivo, víno a vynikající míchané ná-
poje. 

Po ukončení závodu proběhlo sčítání a vyhlášení 
výsledků. Ti nejlepší byli odměněni poháry a věcný-
mi cenami, na které nám přispěl Obecní úřad Otnice, 
kterému tímto moc děkujeme. Největším úlovkem 
byl amur 94 cm, kterého chytil Michal Hankoci. 

Vítězné pořadí skončilo takto: 
1. místo – Milan Kadlec – 951 cm 
2. místo – Zdeněk Hanzlíček – 889 cm 
3. místo – Luboš Štěpka – 820 cm 

Vítězům gratulujeme. Ti, kteří neuspěli, se alespoň 
dobře pobavili a snad příští rok dorazí znovu. 

Jde přece hlavně o  pobyt v  přírodě a  o  setkání 
s přáteli. Všem děkujeme za podporu a účast a těšíme 
se zase příště. 

Petrův zdar! rybářský spolek Otnice

Počasí nám tentokrát přálo. Sešlo se 35 soutěžících 
a po zahájení začaly probíhat veškeré metody a sty-
ly v rybaření. 

V sobotu 16. září se konaly tradiční rybářské závody pro dospělé
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Fotbaloví veteráni

Fotbaloví veteráni se scháze-
jí pravidelně na fotbálku každý 
čtvrtek na našem hřišti. Někdy 
se nás sejde osm, jindy zase čtr-
náct. Většinou podle toho, jak 
nám to čas a zdraví dovolí. Letos 
jsme odehráli dva turnaje, na kte-
ré jsme byli pozváni. Tým jsme 
doplnili i  hráči, kteří tady dříve 
působili. 

První turnaj jsme sehráli v Lov-
čičkách s mezinárodní účastí. Na 
turnaji totiž hráli i veteráni ze Slo-
venska a  Chorvatska. Po podiv-
ném rozlosování, kdy jsme přijeli 
do Lovčiček a Vlasta Pitron nám 
oznámil, že hrajeme druhý zápas 
s Chorvaty, mohl být turnaj zahá-
jen. Na úvod Evžen Rafaj zahrál 
na saxofon státní hymny, aby to 
mělo úroveň mezistátních zápa-
sů. První zápas hrály Lovčičky se 
Slováky a po penaltách postoupi-
ly Lovčičky do finále. Ve druhém 
zápase jsme přehráli tým z Chor-
vatska 3:0. V  souboji o  3.  místo 
byli úspěšnější hráči ze Slovenska. 
Ve finálovém zápase jsme nastou-
pili proti domácím Lovčičkám. 
Za stavu 1:1 chytil Mira Hanák 
penaltu. Poté dvakrát utekl Mi-
chal Kašpařík a bylo rozhodnuto. 

Umístění na turnaji bylo následu-
jící: 1. Otnice, 2. Lovčičky, 3. Slo-
váci, 4. Chorvati.

Za Otnice nastoupili: Bubla Ja-
roslav, Hanák Miroslav, Jochman 
Josef, Jochman Pavel, Jozífek 
Vladimír, Kašpařík Michal, Kup-
ka Ondřej, Kypr Vladimír, Ma-
toušek Dušan, Matoušek Marek, 
Pažebřuch Roman, Rafaj Evžen, 
Skalák Petr, Tichý Miroslav, Vo-
jáček Vlastimil, Zapletal Vojtěch. 
Všechno šlapalo pod trenérskou 
taktovkou Zdeňka Rafaje.

Druhý turnaj byl v Bulharech. 
Turnaje se měly účastnit domácí 
Bulhary, Otnice, Šitbořice a Lov-
čičky. Po velké marodce jsme dali 
dohromady 12 hráčů. Lovčičky 
se na poslední chvíli z  turna-
je odhlásily, a  tak zůstaly jen tři 
týmy. V  prvním zápase přehrály 
Bulhary Šitbořice 2:1. Ve druhém 
zápase jsme stejným výsledkem 
přehráli domácí Bulhary. Ve tře-
tím zápase jsme porazili Šitboři-
ce 3:0. Umístění bylo následující: 
1. Otnice, 2. Bulhary, 3. Šitbořice. 
Na závěr nás překvapili místní 
fotbaloví experti, kteří vyhlásili 
Vladimíra Kypra nejlepším hrá-
čem turnaje. 

Tady za Otnice nastoupili: Ha-
nák Miroslav, Jochman Pavel, 
Jozífek Vladimír, Kypr Vladimír, 
Matoušek Marek, Rafaj Evžen, 
Struha Jiří, Tichý Miroslav, Ungr 
Viktor, Václavek Pavel, Zapletal 
Vojtěch, Žáček Tomáš.

Marek Matoušek

Sportovní okénko
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V  letošní sezoně máme při-
hlášena dvě mužstva dospělých 
a  družstvo žáků. A-mužstvo 
v  krajské soutěži, B-mužstvo 
v okresní soutěži 1. třídy a druž-
stvo žáků v okresní lize.

A-mužstvo hraje krajskou sou-
těž již 16. rokem. Drží v  tabulce 
šesté místo a  nic nenasvědčuje 
tomu, že by mělo mít problémy 
jako loni, kdy málem sestoupilo. 
Příčinou byla velká absence hrá-
čů základní sestavy a  taky vel-
ká nemocnost. Těší nás, že vždy 
když bylo potřeba, zaskočili kluci  
z B-mužstva a doplnili neúplnou 
sestavu. 

A-mužstvo hraje ve složení Še-
beček Marek, Bubla Jaroslav star-
ší, Jaromír Vojáček a Salajka Jaro-
slav mladší.

B-mužsto hraje okresní soutěž 
1.  třídy a  v  polovině soutěže mu 
patří pohodová sedmá příčka. Po 
ukončení aktivní činnosti Zdeňka 
Rafaje bylo nutné doplnit muž-
stvo tak, aby bylo schopné soutěž 

odehrát a pokračovat dále. Hraje 
ve složení Heřmanský Martin, 
Heřmanský Josef, Šebeček Jan 
a  Kuchyňa Oldřich. Posledně 

Kvůli covidu byly předcházející sezony odehrány dost nezvyklým způsobem. V sezoně 20/21 byly soutěže 
po několika málo utkáních přerušeny a následně úplně zrušeny. O rok později 21/22 se sice hrálo, ale za 
určitých podmínek a dodržování hygienických předpisů. Až loňský rok se konečně odehrál bez omezení 
a tak, jak jsme zvyklí.

jmenovaný je naším novým hrá-
čem z Brna a hraje u nás druhým 
rokem.

A družstvo žáků? To nám dvě 
sezony chybělo. Kvůli covidu ne-
byly tréninky a  navíc mezitím 
žáci odrostli a nesplňovali tak věk 
pro účast. Loni už žáci na trénin-
ky chodili, ale do soutěže jsme je 
přihlásili až letošní sezonu. Chy-
běla vyzrálost a kvalita nebyla na 
takové úrovni, aby mohli konku-
rovat jiným oddílům. V žákovské 
okresní lize si nevedou špatně 
a momentálně jim patří třetí mís-
to v tabulce.

Chtěl bych moc poděkovat 
Jaroslavu Bublovi, který má na 
starost trénink těch nejmladších. 
Bez jeho obětavosti, úsilí a  času 
by těžko vyrůstali hráči pro otnic-
ký stolní tenis.

Marek Šebeček
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Dorost

Tým dorostu v podzimní části sezóny doplatil na 
nesehranost a budování optimální sestavy. V prvních 
dvou, třech kolech se kluci poznávali nejen herně, ale 
hlavně osobně, což se projevilo i na výsledcích. Píle 
a trpělivost přinášejí ovoce, o tom jsme se přesvědčili 
v závěru sezóny, kdy se začalo blýskat na lepší časy. 
Z posledních tří zápasů se nám podařilo dvakrát vy-
hrát, a to dokonce i proti týmu, který je na druhé příč-
ce. Vše podtrhl přátelský zápas s Křenovicemi, který 
jsme sice prohráli 3:2, ale herně to bylo velice vyrov-
nané. Doufejme, že po zimní přípravě půjdou výkony 
ještě nahoru.   

Za TJ Sokol Otnice nastupují: Bulva Martin, Do-
ležal Michal, Fojtík Ondřej, Kosík Adam, Matoušek 
Michal, Muric Maxmilian, Navrátil Tomáš, Viktur-

na Jan, Zigal Petr a Vikturna Luboš, který nehrál ze 
zdravotních důvodů. Trenér: Matoušek Marek. Za 
TJ Šaratice nastupují: Brinzik Lukáš, Buřík Matyáš, 
Fischer Erik, Had Alexandr, Havránek Martin, Ma-
tula Daniel, Sotolář Daniel, Sotolář Dominik, Tihelka 
Erik, Wright Sebastian. Fischer Erik, Had Alexandr 
a Matula Daniel přestoupili z Kobeřic. Trenér: Buřík 
Lukáš.

Závěrem patří poděkování Robertu Pšenákovi za 
pomoc při tréninku brankářů a všem, kteří nás pod-
porují při domácích a  hlavně venkovních zápasech, 
kdy je potřeba kluky dopravit osobními auty. 

Marek Matoušek

Sportovní okénko

Po jednání mezi Otnicemi, Šaraticemi a  Kobeřicemi byly sloučeny mládežnické kategorie mladší žáci, 
starší žáci a dorost. Podle pravidel však může být do soutěže přihlášeno smíšené družstvo pouze ze dvou 
vesnic, proto mladší a  starší žáci hrají pod názvem Šaratice-Kobeřice a  dorost Otnice-Šaratice. Domácí 
zápasy se střídají, aby se hrálo ve všech třech vesnicích. Během podzimu jsme dostali ve spolupráci  
s #BigMatSportingClub dvě sady dresů. 
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Již v pěti letech vedly moje prv-
ní krůčky k  tanci do tanečního 
studia Kometa v Brně Tuřanech. 
Pod vedením Kamily Tománko-
vé jsem se učila různé tanečky, 
vše bylo spíše formou her. Moc 
mě to bavilo. A  tak pravidelně 
2× týdně mě maminka vozila 
na tanečky. Zhruba v  sedmi le-
tech jsem přestoupila do složky 
Sportovní tanec, kdy už jsem se 
začala učit kroky latinsko-ame-
rických tanců a  standardních 
tanců.

Cha-cha, jive, polka, waltz, val-
čík, quickstep jsou první tance, 
které umím a zhruba od osmi let 
je trénuji již v páru, tedy s klukem. 
Jelikož to není fotbal, ani hokej, 
tak kluků je poměrně málo a o to 
těžší je se sladit věkem a výškou. 
To se podařilo v dubnu 2022, kdy 
jsem začala soutěžně tančit s Pav-
lem, který je z Brna. Oba jsme se 
narodili v roce 2012.

Trénink probíhá 3–4× týdně. 
Skládá se z  kondiční přípravy, 
ze společných tréninků pod ve-
dením, z  individuálních lekcích 
a  prectisů (simulace soutěží). 
Víkendová soustředění, letní 
soustředění a  především velká 

příprava před mistrovstvím, kdy 
je nutností i  uvolnění ze školy. 
Kromě toho ještě řešíme speciál-
ní taneční oblečení specifické pro 
každou věkovou kategorii, účes, 
který mi na každou soutěž ma-
minka češe (stala se z ní pomalu 
odbornice na účes, který přečká 
i  noc, tolik jsou vlasy ztužené, 
aby se ani pramínek neuvolnil 
při tanci). A  boty, které jsou ex-
tra měkké a  upravené právě pro 
tanec. „Dámy, vřele doporučuji 
pořídit na plesy, jsou jak papučky 
a  vydržíte v  nich protančit noc,“ 
doplňuje moje maminka.

Za necelých devět měsíců se nám 
společně podařilo vysoutěžit vyšší 
taneční třídu a  kvalifikovat se na 
Mistrovství České republiky v  la-
tinsko-amerických tancích pro rok 
2023, dále ve standardních tancích 
a také na Mistrovství České repub-
liky v kombinaci 9T v naší věkové 
kategorii Děti. Tady nám už mimo 
výše uvedené tance přibylo tango, 
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paso doble, rumba a slowfox. Toho 
dosáhnou páry, které spolu tančí 
třeba i pět let, ale my jsme takoví 
„skokani“ v  našem tanečním klu-
bu. Začátkem roku 2023 jsme tedy 
byli finalisté na Mistrovství České 
republiky a skončili jsme na krás-
ném 6. a 5. místě. Byl to nádherný 
pocit stát pod vlajkou České re-
publiky za znění české hymny. Byla 
to velká čest. 

Letos na podzim se nám po-
dařilo dosáhnout nejvyšší možné 
taneční třídy v  kategorii Stan-
dardní tance ve věkové kategorii 
Děti. Tuto taneční třídu v součas-
né době dokončujeme v latinsko-
-amerických tancích. Věříme, že 
do konce prosince se vše podaří 
a  že si tím zajistíme kvalifikaci 
na Mistrovství České republiky 
2024 tentokrát již ve věkové kate-
gorii Junior. Nyní nás čeká tvrdá 
příprava, změna tanečních sestav, 
musíme se naučit nové kroky. 

Největší motivací pro mě 
jsou moji trenéři David Odstrčil 

a  Tara Bohak, kteří získali jako 
první v České republice titul Mi-
stři světa v 10T. A velmi zajímavé 
jsou tréninky s hvězdou Stardan-
ce panem Tománkem, který letos 
v  pořadu tančil s  Ivanou Chýl-
kovou. Je velmi přísný, ale občas 
i vtipný.

I když se to nezdá, tanec je 
velká dřina: člověk musí skloubit 
rytmus těla, jednotlivé pohyby, 
vše sladit s hudbou, cítit ji, vnímat 
a  ještě to udýchat, což je někdy 
velmi náročné. Na soutěže vstává-
me velmi brzy a hodně cestujeme.

S hudbou mi pomáhá i hra na 
klavír, kterou mě učí paní učitelka 
Lenka Kurdíková.

Jelikož se jedná o  vrcholový 
sport, každý rok musím také pod-
stoupit lékařské prohlídky.

Momentálně hledáme spon-
zora pro udržení v tomto sportu. 
Průměrné měsíční náklady pro 
rodiče činí 25 tisíc korun za pár. 
Čekají nás první zahraniční sou-
těže a to teprve náklady vzrostou.

Držte mi pěsti, ať se nám poda-
ří kvalifikovat na Mistrovství Čes-
ké republiky. Třeba se uvidíme 
na Mysliveckém plese, kde vám 
ukážu, co vlastně ten sportovní  
tanec je.

Nikol Kulhánková,  
žákyně šesté třídy
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Když něco pěkného končí, 
něco pěkného zase začíná. K  za-
čátku patří konec. K divadlu der-
niéra. A není to klišé.

V sobotu 16. září jsme se v Bo-
šovicích rozloučili s Lucernou. Již 
po sedmé byla předána z  rukou 
paní hraběnky správci velkostat-
ku. A pokud je sedmička šťastné 
číslo, tak u něj už zůstane. Pro nás 
šťastná byla. Ale to byla i  šestka, 
pětka… i  jednička. Užili jsme si 
každé představení bez ohledu na 
místo, či pořadí. S  vámi všemi 
v hledišti a spolu na jevišti. Poprvé 
Lucernu sehráli bošovští ochotní-
ci 17. dubna 1922. Po druhé, a to 
už někteří můžete pamatovat, to 
bylo 13. a 14. června 1969.

Letos 16. září jsme vrátili Lu-
cernu do Bošovic my. Tu naši  – 
otnickou. 

Za poslední představení v Bo-
šovicích děkujeme spolku Podva-
lák Bošovice, jehož členové se po-
starali o organizaci a občerstvení 
Na Hájku. Velké poděkování patří 
i Ondrovi Buchtovi z divadla Sto-

dola Sivice, který půjčil, profesio- 
nálně nainstaloval a  obsluhoval 
světla a  hlavně zvuk. Bez patřič-
ného nasvícení a  nazvučení by 
představení nebylo takové, jako 

bylo. Hráli jsme v souladu s okol-
ním lesním prostředím. Měli jsme 
opravdovou lípu, opravdovou 
cestu do mlýna, víly tančily v lese, 
kde měli dostaveníčko i  Hanič-

To děvče padne a strom půjde na zámek
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ka s  knížetem a  paní hraběnka 
s mlynářem. Všude bylo divného 
bejlí a lesního mámení. Rozehráli 
jsme každý kout areálu Na Hájku. 
Za překrásné fotografie z předsta-

vení v Bošovicích děkujeme Jitce 
Sajtarové.

Děkujeme každému, kdo ja-
kýmkoliv způsobem pomohl, něco 
nám daroval, půjčil, zařídil, opra-

vil, převezl, přivezl, vyrobil, smon-
toval, pomohl sestavit, odnést.

Velmi vám děkujeme za ty krás-
né chvíle, které jste s námi strávi-
li. Věříme, že jsme krásné chvíle 
udělali i my vám. Váš smích, slova 
uznání, povzbuzení, vaše potles-
ky ve stoje – to vše v nás doznívá 
a bude ještě dlouho.

Byla to jízda, přátelé. Náročná, 
ale pěkná. Plná dřiny, odříkání, 
někdy zmatků, ale hlavně plná 
přátelství, dobré nálady, spolu-
práce, spousty smíchu – třeba nad 
přeřeky, bez kterých se neobejde 
žádné představení. Památeční 
bude ten, jenž se tyčí nad tímto 
článkem.

Tvoříme pro vás opět nové di-
vadelní zážitky. A nebude jen je-
den! A kdo chce vědět víc, sleduje 
nás na sociálních sítích, nebo si 
může půjčit karty Kláskové (po-
kud v nich umí číst).

Těšíme se na vás opět v divadle.

Zdeňka Čechová
za Divadlo OchOTNICe
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V sobotu 4. listopadu již po 
třetí, zněly folklórní tóny z  děl-
nického domu v Otnicích. Třetího 
setkání muzikantů se zúčastnilo 
88 účinkujících. Zahájení patřilo 
dechové hudbě Martina Zavadi-
lová a  přátelé, jež zahrála známé 
lidovky k  tanci i  poslechu. Letos 
poprvé bylo součástí i vystoupení 
dětí z dětského souboru Milešová-
ček. Děti nacvičily pásmo tanečků 
a písniček. Program, který byl na 
každém stole, sestavila moderá-
torka Miroslava Šubíková z  Hor-

ních Bojanovic. Nejenže provázela 
slovem celé odpoledne, ale vryla 
do srdcí krásnou píseň Ladislava 
Prčíka Krása jižní Moravy a  ta je 
již zpracovaná a  vydaná na CD. 
Profesionální zpěvačka, Daniela 
Magálová, dlouhé roky působící 
v  Moravance Jana Slabáka svými 
evrgrýny, cimbálovou muzikou 
a  dechovkou potěšila spoustu 
svých příznivců vlídným a  neza-
pomenutelným hlasem. Je pravda, 
že s Danielou a Miroslavou jezdí-
me zpívat po celé republice, tudíž 

jsme si tento den právem užívaly 
v  plné kráse. Mezi dalšími účin-
kujícími byly Kosačky z  Otnic, 
Blonďáci z  Otnic, mužský sbor 
z  Hostěrádek-Rešova a  Milešo-
vic, nadaná Anežka Strážnická, 
která ve 13 letech ovládá hru na 
pět hudebních nástrojů. Miroslav 
Ondráček nám přijel zahrát na 
heligonku až z  Nového Podvoro-
va. Celý tento den byl v  lidovém 
tónu až do večerních hodin, kdy 
dechovou hudbu Martina Zava-
dilová a  přátelé střídali na pódiu 

Folklórní odpoledne



2 8 .  r o č n í k  •  2 0 .  P r o s i n c e  2 0 2 3 47
Folklorní odpoledne

Slimáci z Blučiny v modernějším 
tónu. Cílem této kulturní akce 
bylo spojit profesionály s  ama-
téry a  to si myslím se podařilo. 
Nejenže mezi hosty byli místní 
obdivovatelé, ale přijeli si za námi 
zazpívat i lidé z Tišnova, Hustope-
čí, Kyjova, Břeclavi, Náměště nad 
Oslavou, což nás velice potěšilo. 
Považuji tento nápad uskutečnit 
setkání muzikantů za vydařenou 
akci. V  příštím roce opět plánuji 
v  Otnicích folklorní setkání mu-
zikantů. Děkuji starostovi Pavlu 
Mezuláníkovi za nevídanou pod-
poru.

Martina Zavadilová 
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Neděle 24. prosince

TROUBENÍ TRUBAČŮ

Úterý 26. prosince

SETKÁNÍ NA ŠTĚPÁNA

U rybníku v Poltni

Sobota 6. ledna

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

Pátek 19. ledna

BESEDA O KROJÍCH  

S LUDMILOU KRÁTKOU

Obecní knihovna

Sobota 20. ledna

MYSLIVECKÝ PLES

Dělnický dům

Čtvrtek 1. února

HRÁTKY S PAMĚTÍ  

SE ZDENKOU ADLEROVOU

Obecní knihovna

Sobota 3. února

OSTATKY

Dělnický dům

Sobota 24. února

DĚTSKÝ MAŠKARNÍ PLES

Dělnický dům

Úterý 12. března

CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA  

MANŽELŮ POULÍKOVÝCH

Obecní knihovna

KINOKAVÁRNA OTNICE

Pátek 12. ledna ve 20 hodin

TANCUJ MATYLDO

Komedie / Drama

Česko, 2023, 113 min 

Neděle 14. ledna v 17 hodin

TONDA, SLÁVKA A KOUZELNÉ SVĚTLO

Animovaný / Rodinný / Dobrodružný

Česko / Slovensko / Maďarsko, 2023, 82 min 

Pátek 9. února ve 20 hodin

OPPENHEIMER

Drama / Historický / Životopisný

USA / Velká Británie, 2023, 180 min 

Neděle 11. února v 17 hodin

ŽELVY NINJA: MUTANTNÍ CHAOS

Animovaný / Akční / Dobrodružný /  

Komedie / Sci-Fi / Fantasy

USA, 2023, 100 min 

Další program najdete na webu 

www.otnice.cz/kinokavarna

ZMěnA PROgRAMU VyHRAZenA. 

Občerstvení zajištěno. 

Vaše návrhy na filmy můžete poslat na e-mail: 

kinokavarnaotnice@seznam.cz

P O Z V Á N K Y

Vaše příspěvky do dalšího čísla zpravodaje  
zasílejte na e-mail: otnicky.zpravodaj@seznam.cz

Uzávěrka příštího čísla: 1. března 2024

Registrováno Ministerstvem kultury ČR 
pod registračním číslem MK ČR E 13052 

Vydává obec Otnice čtvrtletně.



ZPRAVODAJ NA CESTÁCH NAŠE DĚTI 

Londýn

Slavonice

Hostětín

Zlín

Indiáni ve školní družině

Halloween v základní škole
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